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I n f o r m a t i v n o  g l a s i l o  o b č i n e  D o b r e p o l j e

V soboto, 28. avgusta, smo bili 
priča dvema velikima dogodkoma. 
Turistično društvo je v središču Vidma 
ob upoštevanju takrat veljavnih 
ukrepov izpeljalo 2. Dobrepoljsko 
krompirjevanje s tekmovanjem 
harmonikarjev (slika zgoraj), 
nedaleč stran, v športni dvorani 
Dobrepolje, pa so člani Futsal kluba 
Dobrepolje gostili osrednji dogodek 
pred začetkom nove sezone – Dan 
slovenskega futsala (slika levo).



FIZIOTERAPIJA
KRAJNC Samoplačniške terapije za odpravo bolečin,

sanacijo poškodb ter boljše počutje za otroke
in odrasle:

- manualna terapija, 
- Bownova terapija
- obravnava težav s čeljustnim  sklepom
- biodinamična kraniosakralna terapija
- Tecar

Fizioterapijo na delovni nalog 
(čakalna doba od 6t ednov do 9 mesecev)

Lokacija izvajanja:
Videm 33a, (Zavod Sv. Terezije)
1312 Videm - Dobrepolje

Ana Krajnc, fizioterapevtka
m: 040 332 712
e: info@fizioterapija-krajnc.si

www.fizioterapija-krajnc.si

Partner TRIGLAV zdravje za
SPECIALIST:

Za vas in vaše brbončice poskrbimo v Mesarstvu Adamič !

Nudimo sveže in že pripravljeno meso 
slovenskega porekla po UGODNIH CENAH.

Pokliči  041 25 25 14  Janez

Ker prisegamo na domačo umetnost priprave mesa, 
je meso kvalitetno in odličnega okusa. 

Z vami z veseljem delimo tudi nasvete za pripravo
mesa in poskrbimo za dostavo.

MAS – PUGELJ
Posek in spravilo lesa

 Prevoz lesa  
z gozdarsko prikolico

Strojno cepljenje drv

041 755 688 (Ele)
031 726 687 (Primož)
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Naslednja številka 
Naslednja številka izide v četrtek, 28. oktobra.  
Rok za oddajo prispevkov je 18. oktober 2021.

september gre počasi h koncu in kot vsa-
ko leto je bil poln novih začetkov. Neka-
teri so prvič vstopili v vrtec, osnovno ali 
srednjo šolo, drugi so začeli nove projek-
te, mogoče v okviru društev in drugih or-
ganizacij tudi nove dejavnosti … Obele-
žili smo evropski teden mobilnosti, letos 
v naši občini še posebej dejavno, praznik 
dneva slovenskega športa in dneva vrnit-
ve Primorske k matični domovini.

Žal je v septembru nov zagon dobil 
v naši občini tudi koronavirus in v času 
pisanja tega prispevka je bila naša obči-
na ena najbolj prizadetih glede okužb v 
državi (en odstotek okuženih). V šoli se je 
v enem mesecu že veliko učencev in od-
delkov spoprijelo z desetdnevno karan-
teno kot posledico visokorizičnih stikov 
z okuženo osebo. 

Ne bo napak, da se spet vprašamo, če 
smo za skupnost (in seveda zase) naredi-
li vse, kar smo lahko, da preprečimo šir-
jenje očitno več let trajajoče nadloge. Po 
precepljenosti smo v naši občini nekje v 
povprečju, kar ne nakazuje na to, da bi 
prihajajoče mesece pričakovali z velikim 
optimizmom. Tudi na ravni države gre 
opaziti, da smo kot skupnost zaposleni 
s prerekanjem o oslovi senci, virus pa se 
medtem skoraj nenadzorovano širi. Mi 
pa naravnost uživamo, ko se kot mali 
otroci igramo epidemiologe, zdravnike, 
psihologe, politike … vsevede. 

Na srečo se je v naši občini kljub teža-
vam v preteklem mesecu zvrstilo nekaj 
lepih in zanimivih dogodkov, mnogi pa 
so tudi še pred nami. 

Zadnjo avgustovsko soboto je bilo na 
Vidmu še posebej pestro. V središču se je 
odvijala prireditev Drugo dobrepoljsko 
krompirjevanje, tudi letos obogatena s 

tekmovanjem v igranju harmonike. Ne-
daleč stran, v novi športni dvorani, pa 
je domači futsal klub gostil vsesloven-
sko srečanje futsal scene. Na prireditvi 
Dan slovenskega futsala so se zbrali vsi 
slovenski sodniki, kontrolorji sojenja, 
trenerji, delegati, novi časomerilci in ne 
nazadnje člani dveh najtrofejnejših slo-
venskih ekip, ki so za piko na i uspešne-
mu dnevu odigrali tekmo za slovenski 
superpokal. Tisti, ki ste bili v dvorani, ste 
lahko uživali v pravi športni poslastici. 

Omeniti moram še številne druge 
projekte, ki jih v zadnjem času izvaja 
Turistično društvo Dobrepolje. Tudi v 
glasilu, ki je pred vami, boste našli več 
vabil in gotovo nihče ne more trditi, da je 
ponudba dogodkov v prihodnjih tednih 
slaba. Nasprotno – vabljeni, seveda ob 
upoštevanju ukrepov za zajezitev širjenja 
virusa (skoraj gotovo bo to izpolnjevanje 
pogoja PCT), na dejavnosti, ki smo jih po 
nekajmesečnem zatišju ponovno obliko-
vali v koledar dejavnosti. Še posebej lepo 
vabljeni na 12. Dobrepoljsko vandranje, 
del katerega bo tudi letos Dobrepoljski 
tek. Ljubitelji tekmovalnega športa pa 
lahko zdaj ob koncih tedna zahajate v 
športno dvorano, kjer se bodo vrstile 
številne tekme Futsal kluba Dobrepolje. 

Z dejavnejšim delom bodo verjetno 
začela tudi preostala naša društva. Še 
posebej to velja za prostovoljna gasilska 
društva, ki v mesecu požarne varnosti še 
v večji meri poudarjajo odgovornost, ki 
jo ima vsak od nas pri varovanju pred 
požari in drugimi nesrečami. Nekaj pri-
spevkov na gasilsko tematiko si lahko 
preberete že v septembrski številki, tudi 
druga društva pa vabljena k zapisu svojih 
dejavnosti. 

S področja kulture velja opozoriti na 
pogovor z akademskim kiparjem Mir-
kom Bratušo, ki je ustvaril spomenik bra-
toma Kralj. Zanimivo je tudi v knjižnici in 
v glasbeni šoli.

Ob koncu razmišljanja o septembrski 
številki se želim posvetiti še področju do-
brodelnosti. Izhodišče za to je prispevek 
Marte Šuštar, ki na strani župnijske Kari-
tas piše o dobrih delih naše misijonarke, 
članek pa sklene s pohvalami. Prav po-
hvala je lahko tisto, kar naredi nek tre-
nutek, uro, dan ali daljše obdobje lepše. 
Veselja ne bomo našli v prebiranju dnev-
nih novic. Niti v njihovem komentiranju. 
Prej ga bomo našli v pohvali nekomu bli-
zu sebe ali v tem, da nekdo pohvali nas. 
Naj vas ob teh zadnjih vrsticah povabim 
na krvodajalsko akcijo, ki bo 19. okto-
bra v naših krajih. Nikoli ne vemo, kdaj 
bomo mi tisti, ki bomo potrebovali kri 
nekoga, ki jo že vrsto let daruje … Tudi 
denar od zbranega odpadnega papirja 
iz zbiralnih akcij v naših treh šolah bo 
komu zelo prav prišel. 

Želim vam prijetno branje sep-
tembrske številke in z jesenskimi toplimi 
barvami obarvan oktober.

Urednik Bojan Novak
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Nisem sam

ZLATI MATURANTI 2021
Spoštovane študentke in študenti prvega letnika fakultete!
Vse, ki ste na letošnji splošni ali poklicni maturi dosegli 
naziv ZLATI MATURANT ali DIAMANTNI MATURANT in 
imate stalno bivališče v Občini Dobrepolje, vabim, da do 
petka, 15. oktobra 2021, to sporočite na e-naslov:
obcina@dobrepolje.si.
Prosim, sporočite: ime, priimek, naslov, ali gre za splošno ali 
poklicno maturo. 
Vabim vas, da sporočite še kakšen drug podatek o svojem 
uspehu ali ga širše razložite. 
Lep pozdrav 

Igor Ahačevčič, župan

Letos poleti sva šla z ženo za nekaj dni 
v Dalmacijo. V enem od predorov na 
poti je bila omejitev hitrosti 80 km/h. Pri 
tem me je nekdo prehitel, po občutku 
bi rekel, da je vozil kakšnih 100 na uro, 
in na merilniku hitrosti mu je napisalo 
»DIVLJAČ«. Zelo pomenljivo! Divjak! 
Človeka kar malo strese!

Veliko pisem dobim na temo ome-
jevanja hitrosti na naših poteh, in tudi 
predlogov za postavitev radarja. Hkrati 
pa se pri veliko ljudeh pojavlja tudi miš-
ljenje, da je radar le »pumpa« za pol-
njenje proračuna. Dejansko seveda ni 
tako, saj radar ni zastonj in zato tudi ne 
predstavlja ne vem kakšnega zaslužka za 
občino. Gotovo pa je, da je radar najbolj 
priročno orodje za upočasnitev prometa. 
Polnjenje proračuna vsekakor ni cilj na-
mestitve radarja. Takšno razmišljanje ni 
resno in odgovorno. 

Seveda pa radar ne more nadomestiti 
vzgoje, ki smo jo prezrli v različnih sto-
pnjah svojega šolanja, ki je starši nismo 
dali svojim otrokom. V mnenjih slišimo 
marsikaj: kako naš mulc (dobrih 20?!) nič 
ne sliši in po vasi nori kot na avtocesti, 
pa kako po cestah norijo »sive glave«, 
drugi spet ne morejo razumeti žensk in 
mamic, da lahko tako brez občutka in 
brezobzirno drvijo, itd.

Nekateri menijo, da bi morali postav-
ljati razne ovire na cestah! Kot župan se 
sprašujem, ali za vse to ni škoda denarja. 
Kaj ni dovolj, da je hitrost omejena na 30, 
40, 50 km/h? Kaj ni dovolj, da stoji pro-
metni znak? Zakaj ga ne spoštujemo? 
Zakaj je treba vse stvari delati z nekimi 
grožnjami? Zakaj je treba vedno omenja-
ti kazni? Ali pa postavljati betonske ovire 
na ceste?

Moja svoboda se vendar konča natan-
ko tam, kjer se začne tvoj svet! In obra-
tno! Ne samo v prometu, povsod v našem 
življenju, v vseh odnosih.

Vsak dan zjutraj se vprašajmo: Kaj lah-
ko jaz naredim, da bo ta svet boljši, lepši, 
varnejši, strpnejši?

Spoštovane občanke in občani, tisti, ki 
mi pišete glede čudnih stvari na cestah 
– pišite, prosim, svoja opažanja, svoja 
mnenja in poglede v Naš kraj. Prav tako 
glede drugega ravnanja z našo imovino. 
Če nekdo poškoduje kar koli, kar je bilo 
skupaj ustvarjenega, dela škodo vsem! 
Ko brezobzirno ravna v gozdu, na travni-
ku, ob cesti, uničuje bankine z vlačenjem 
hlodov, s preveč obteženimi kamioni, 
nanaša blato na cesto, ne ustavi pluga 
ob koncu njive, ampak še malo potegne 
v cesto, ker ima močan traktor. Ko nesra-
mno odvrže skozi okno avtomobila plo-

čevinko ali škatlico od cigaret. Ko misli, 
da imamo glasbo, ki jo ima sam rad in 
jo navija na vse možnosti, radi tudi dru-
gi. Popravila in pospravljanje vsega tega 
trošijo naš skupni denar. Pomislimo, da 
je morda naš sosed bolan ali utrujen, ker 
je delal ponoči, in mu hrup, ki ga povzro-
čamo, škodi.

Hvaležen sem vsem, ki ste se odločili 
za cepljenje, saj smo med bolje precep-
ljenimi občinami v državi. A še vedno 
nismo čez 50 % in se moramo zato vsi 
obnašati, kot da nismo cepljeni. Naj o 
tem premisli vsak pri sebi. 

Kaj lahko torej naredim za skupnost, v 
kateri živim, za svojega bližnjega? 

Lepo vas pozdravljam, 

Igor Ahačevčič, župan

25. oktobra 1991 so se pod 
budnim očesom pripadni-
kov takratne slovenske mi-
lice in teritorialne obrambe 
na ladje v Kopru vkrcali še 
zadnji vojaki jugoslovanske 
armade in zapustili ozemlje 
Slovenije.

Letos bo od tega datuma preteklo 30 let.
Ministrstvo za obrambo pripravlja posebno slovesnost, 

katere bi se udeležili tudi nekdanji pripadniki oboroženih 
enot in ostali zainteresirani.

Vabimo vas, da glede organizacije proslave in udeležbe 
na njej spremljate spletno stran Občine Dobrepolje. Tam 
bodo pravočasno objavljene vse informacije.

Pripadniki dobrepoljske jurišne čete



Naš kraj ■ september 2021 5••• Iz občine •••

Športna dvorana je pripravljena na prvo pravo sezono – 
pogovor z upravnikom dvorane Danijem Kaljevičem
S prvim oktobrom se bodo v novi športni dvorani začele izvajati še preostale načrtovane športne dejavnosti. Že dober 
mesec sicer potekajo treningi pod okriljem Futsal kluba Dobrepolje, tečejo pa tudi že vadba ponudnika rekreativne 
vadbe Grossgym ter treningi hiphopa in ritmične gimnastike. Pred začetkom prve prave sezone v športni dvorani sem 
se pogovarjal z upravnikom dvorane, Danijem Kaljevičem.

Bojan Novak

G. Kaljevič, minilo je že nekaj mese-
cev od izgradnje nove športne dvorane 
na Vidmu. Ob izgradnji ste bili izbrani 
na javnem razpisu za upravnika dvora-
ne. Kako se spominjate prvih mesecev, 
ko ste kot pooblaščeni upravnik lastni-
ka, Občine Dobrepolje, prevzeli svoje 
delo?

Kot je tudi ponavadi v življenju, so bili 
tudi tu začetki težki. Ob nastopu dela 
upravljavca dvorane je bilo še veliko po-
manjkljivosti, ki smo jih nekaj mesecev 
odpravljali in delo dokončali do konca 
koledarskega leta. Žal smo potem špor-
tno dvorano uporabljali kot rdečo cono 
za okužene v Domu svete Terezije. Ja-
nuarja smo potem od izvajalca prevze-
li dvorano v uporabo. Ker časi niso bili 
naklonjeni rekreativnemu športu, smo jo 
uporabljali samo za trening članske eki-
pe Futsal kluba Dobrepolje. Z marcem 
je začela z uporabo tudi Osnovna šola 
Dobrepolje. 

Poznamo vas kot ljubitelja in po-
znavalca slovenskega futsala. Kako to, 

da ste se odločili kandidirati za mesto 
upravnika nove športne dvorane? Ste 
imeli pred tem že kakšne izkušnje s po-
dobnim delom?

Prav zaradi udejstvovanja v futsalu, 
ki traja že desetletje, smo s klubom obi-
skali veliko dvoran po Sloveniji, zato se 
mi je zdelo primerno, da naša dvorana, 
ki je trenutno najlepša v Sloveniji, dobi 
upravnika, ki je povezan s športom. Sicer 
pa že 20 let opravljam delo vodje objek-
tov po bencinskih servisih, zato mi delo 
upravnika ni tuje. Mogoče bralci ne vejo, 
da je za dobro delo upravnika potrebne-
ga veliko časa, potrebna pa je tudi dobra 
ekipa ljudi, s katerimi dobro sodelujem, 
ne nazadnje pa tudi podpora družine. 

Na podlagi izkušenj z upravljanjem z 
dvorano imam željo delo upravnika op-
ravljati še naprej.

V naši občini imamo relativno malo 
izkušenj z upravljanjem javnih objek-
tov. Katere so glavne naloge, ki jih ima-
te kot upravnik športne dvorane?

Glavne naloge so predvsem, da dvora-
na ostane vedno lepa oz. nova, urejena, 
tehnično brezhibna ter da se v njej raz-
poredijo dejavnosti. Pomembna naloga 
je priprava razpisa za dodelitev terminov 
ter zapolnitev vseh terminov, da se dvo-

rana v polnosti uporablja. Delo upravni-
ka je, da razporeja vadbene skupine po 
garderobah, skrbi za receptorsko službo, 
beleži prisotnost, v primeru prireditev 
pa tudi pomoč pri organizacijski pripravi 
dvorane in programa. 

Urnik uporabe športne dvorane je 
za to sezono že nekaj časa narejen. 
Lahko pojasnite, kako teče postopek, 
ki privede do končnega urnika trenin-
gov in vadb?

Po koncu aktualnega vadbenega ob-
dobja pripravim razpis za prijavo ter-
minov in programov v naslednji sezoni. 
Občina Dobrepolje ga nato objavi na 
spletnih straneh. Zainteresirani se na 
javni razpis prijavijo (tako za veliko dvo-
rano kot za obe mali dvorani). Po poteku 
razpisa prejmem vse prijave, jih skrbno 
pregledam in po posebnem občinskem 
pravilniku razporedim programe po pri-
oritetah in želenih terminih. Ker se vča-
sih želje prekrivajo, je treba te želje med 
različnimi uporabniki uskladiti. Sledita 
vročanje odgovorov ter priprava pogodb, 
ki jih pošljemo uporabnikom v podpis. 



6 Naš kraj ■ september 2021••• Iz občine •••

PRIHAJAJOČI DOGODKI NA OOZ 
GROSUPLJE. Na www.ooz-grosuplje.si 
preverite dodatne informacije ter pogoje 
subvencionirane udeležbe zaradi sofi-
nanciranja Občine Dobrepolje.

8. SREČANJE PODJETNIC IN PO-
SLOVNIH ŽENSK V GROSUPLJEM, v 
torek, 12. oktobra 2021, Družbeni dom 
Grosuplje. V sodelovanju z IZOBRAŽE-
VALNIM ZAVODOM ZNANJE. Osrednji 
predavatelj: Aleksander Šinigoj z de-
lavnico nevrolingvističnega programi-
ranja »ČE NE ZDAJ, KDAJ?«. 

Desetdnevni računalniški tečaj AU-
TOCAD 2D, v obdobju 18.–29. oktober 
2021, ob 16.00, Dom obrtnikov Grosu-
plje. Cilj izobraževanja je samostojna 
izdelava in urejanje zahtevnejših rav-
ninskih načrtov (2D) s programom Au-
toCAD, njihova priprava za izris in sam 
izris na papir. Izvajalec: Agora d.o.o., 
Ljubljana.

JAVNO POVABILO PODJETJEM K 
SOFINANCIRANJU STROŠKOV IN-
DIVIDUALNIH IZOBRAŽEVANJ IN 
USPOSABLJANJ V LETU 2021: Vabimo 
vsa podjetja iz občine Dobrepolje, da 
do 31. oktobra 2021 na OOZ Grosuplje 
podajo Vlogo za sofinanciranje stroškov 
izobraževanj in usposabljanj, ki so se jih 
lastniki podjetij ali njihovi zaposleni sa-

moiniciativno udeležili v letu 2021. Do-
kumentacijo z več informacijami najdete 
na www.ooz-grosuplje.si. Javno povabilo 
sofinancira Občina Dobrepolje. 

NA OOZ GROSUPLJE SMO USPEŠ-
NO IZVEDLI REDNO USPOSABLJANJE 
VOZNIKOV: Na OOZ Grosuplje smo le-
tos zaradi omejitvenih ukrepov zaradi 
korone, ko je (bilo) dovoljeno zgolj 50 
udeležencev v zaprtem prostoru, kar 
dvakrat organizirali redno usposablja-
nje voznikov za leto 2021 (koda 95), ki se 
ga je udeležilo pribl. 100 poklicnih voz-
nikov, precej tudi iz Občine Dobrepolje. 
Usposabljanje smo izvedli 20. junija 2021 
ter 5. septembra 2021, obakrat na nede-
ljo in obakrat v veliki dvorani DRUŽBE-
NEGA DOMA GROSUPLJE, ki nam jo je 
brezplačno odstopila Občina Grosuplje. 
Oba dogodka sta seveda bila izvedena 
v skladu z veljavnimi ukrepi za prepre-
čevanje širjenja virusa, maksimalno 50 
udeležencev, vsi udeleženci so morali iz-
polnjevati pogoj PCT (preboleli, cepljeni, 

testirani), razdalja med stoli 1,5 m, ma-
ske obvezne, nič pogostitve, vode. Kljub 
številnim omejitvam se je bilo dobro po 
dolgem času spet srečati, poklepetati v 
živo. Na OOZ Grosuplje verjamemo, da 
je omenjeni dogodek prvi od mnogih do-
godkov, ki jih bomo ponovno organizirali 
v živo.

DELOVANJE OOZ GROSUPLJE: Vse 
svoje člane in stranke obveščamo, da 
je obisk pisarne OOZ Grosuplje zaradi 
preventivnih ukrepov za preprečevanje 
širjenja koronavirusa možen samo s 
predhodnim dogovorom. Vsa komuni-
kacija poteka po elektronski pošti: ooz.
grosuplje@ozs.si in po telefonu: 01 786 
51 30. Na OOZ Grosuplje, skupaj z OZS, 
ves čas epidemije spremljamo aktualne 
razmere v gospodarstvu. Vse pomembne 
informacije ažurno objavljamo na sple-
tni strani OZS: www.ozs.si, pod zavih-
kom KORONAVIRUS. 

Janez Bajt, univ. dipl. oec.,
sekretar OOZ Grosuplje

                PODJETNIŠKI KOTIČEK

Z začetkom oktobra bodo športno 
dvorano začeli uporabljati tudi rekre-
ativci. Kako zasedena bo dvorana? 
Kakšni so trenutni pogoji za vadbo? 
Kakšen je protokol uporabe dvorane?

S koncem avgusta je dvorana zaživela 
s treningi ekip Futsal kluba Dobrepolje. 
S septembrom se je v mali dvorani zače-
la še nova vadba pod okriljem Grossgy-
ma, prav tako pa sta se začeli vadba z 
Density (hiphop) ter ritmična gimnasti-
ka (ŠD As). 

Z oktobrom pa začnejo vsa druga 
društva, ki so se prijavila na razpis. Tre-
nutno stanje v državi nam omogoča, da 
s pogojem PCT lahko izvajamo vadbo 
v zaprtih prostorih. Veselim se začetka 

vadbe in novih izzivov, saj sem prav za-
radi teh sprejel to delo. 

V hišnem redu, ki sem ga predstavil 
na sestanku vseh uporabnikov dvorane, 
so opisana pravila uporabe športne dvo-
rane. Predvsem je pomembno, da se v 
dvorano ne vnašata hrana in pijača, da 
se vadeči držijo ure prihoda in odhoda. 
Seveda moramo v dvorani uporabljati 
čisto obutev, tako na parketu velike dvo-
rane kot v obeh malih dvoranah. 

Dvorana bo sicer polno zasedena med 
15. in 22.30, mala dvorana 1 je oddana 
v uporabo najemniku, ki v njej izvaja 
vadbe, v mali dvorani 2 pa je še nekaj 
prostih terminov, a se lepo polnijo. Ob 
koncih tedna pa je dvorana rezervirana 

za tekme. V sklopu dvorane so še drugi 
prostori (kabineti), ki jih uporabljajo uči-
telji šole, ZŠO Dobrepolje in Futsal klub 
Dobrepolje. 

Kje lahko o uporabi športne dvora-
ne dobijo informacije morebitni inte-
resenti?

Lahko stopijo v stik z mano na e-na-
slovu: dani.sportdesign@gmail.com, 
lahko pa se tudi zglasijo v športni dvora-
ni vsak dan med 15. in 20. uro. 

G. Kaljevič, hvala za pogovor. Želim 
vam uspešno izpeljano vadbeno sezo-
no. ■
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IZOBRAŽEVALNO DRUŽABNI DOGODEK

8. SREČANJE PODJETNIC IN POSLOVNIH ŽENSK

KDAJ, ČE NE ZDAJ?!
gost dr. Aleksander Šinigoj 
Master Trener NLP (zgolj 30 na svetu), 
asistent pri dr. Richardu Bandlerju – soustanovitelju NLP-ja 
Senior Leader na delavnicah Tony Robbinsa ...
mednarodno priznani predavatelj v 22 državah na 4 celinah

DRUŽBENI DOM GROSUPLJE, 12. 10. 2021
V PRIJETNO DRUŽBO VABLJENE TUDI PODJETNICE IZVEN OBČINE 
GROSUPLJE!

INFORMACIJE IN PRIJAVE:

IZOBRAŽEVALNI ZAVOD ZNANJE - www.iz-znanje.si

IZVEDBA DOGODKA BO POGOJENA Z AKTUALNO VELJAVNIMI EPIDEMIOLOŠKIMI UKREPI.

Delovni čas pomembnih služb, ustanov
ZDRAVNIŠKA OSKRBA
Ordinacijski čas ambulante:
ponedeljek popoldne,
torek dopoldne,
četrtek popoldne,
petek dopoldne.

Kontaktna telefonska številka: 01 780 72 20.
Elektronska pošta:
narocanje@zd-videm.si  
(za naročanje na pregled),
ambulanta@zd-videm.si  
(za druga vprašanja). 

ZDRAVNIŠKA OSKRBA KONEC TEDNA IN 
PONOČI – dežurna služba
Ob delavnikih ponoči (od 19.30 do 6.30), od 
sobote od 14.00 do ponedeljka do 6.30 in 
ob praznikih deluje skupna dežurna služba 
za območje občin Grosuplje, Ivančna Gorica 
in Dobrepolje, organizirana na lokaciji ZD 
Ivančna Gorica.
Za vsa NUJNA stanja kličite na telefonsko 
številko 112 ali dežurnega zdravnika na  
031 656 000.

ZOBNA ORDINACIJA VIDEM  
(dr. Miha Markelj)
Ponedeljek: 12.30 do 19.00
Torek: 13.00 do 19.30
Sreda: 7.00 do 13.30
Četrtek: 7.00 do 13.30
Petek: 7.00 do 13.30
Naročanje je možno na telefonskih številkah 
01 780 78 66 in 031 478 290 ali na elektronski 
pošti: zobna.videm@gmail.com  
ali mmiha2@siol.net.  

ŠOLSKA ZOBNA ORDINACIJA
Kontaktna telefonska številka: 01 780 72 10.

LEKARNA LJUBLJANA, VIDEM
Ponedeljek in četrtek: 12.00 do 19.00.
Torek, sreda in petek: 7.30 do 14.30.
www.lekarnaljubljana.si, kontaktna 
telefonska številka: 01 230 61 00.

FIZIOTERAPIJA KRAJNC
www.fizioterapija-krajnc.si, kontaktna 
telefonska številka: 041 386 311.

OBČINA DOBREPOLJE – URADNE URE
Ponedeljek: 8.00 do 11.00 in 12.00 do 14.30
Sreda: 8.00 do 11.00 in 12.00 do 17.00
Petek: 8.00 do 11.00 in 12.00 do 13.00
Kontaktna telefonska številka: 01 786 70 10.

KLICNI CENTER PROSTOFER (080 10 10)
Od ponedeljka do petka: 8.00–18.00. 

KNJIŽNICA GROSUPLJE – VIDEM
Delovni čas:
Ponedeljek: 12.30 do 19.00
Torek: 8.00 do 15.00
Sreda: 12.30 do 19.00
Četrtek: 11.00 do 15.00
Petek: 12.30 do 19.00
www.gro-sik.si/Enote/Enota-Dobrepolje, 
kontaktna telefonska številka: 01 786 71 40.

ŽUPNIJSKA KNJIŽNICA
Torek: 18.00 do 20.00

POŠTA VIDEM
Ponedeljek in sreda: 14.00–18.00.

Torek, četrtek in petek: 9.00–14.00.
Sobota: 9.00–12.00.
Kontaktna telefonska številka: 01 788 77 68.

KMETIJSKA ZADRUGA VIDEM
Od ponedeljka do petka: 7.00–17.00.
Sobota: 8.00–12.00.
Kontaktna telefonska številka: 01 780 72 04.

POLICIJSKA PISARNA DOBREPOLJE  
(Videm 36)
www.policija.si, kontaktna telefonska 
številka: 01 780 72 31.

KONCESIONAR – UREJANJE POKOPALIŠČ, 
24-URNA DEŽURNA SLUŽBA
Pogrebne storitve Novak

Kontaktni telefonski številki:  
07 388 81 00 in 031 876 276.

SKUPNA OBČINSKA UPRAVA 5G:

PODROČJE UREJANJA PROSTORA IN 
VARSTVA OKOLJA
Kontaktna telefonska številka: 01 788 87 59, 
e-naslov: jasmina.selan@grosuplje.si.

MEDOBČINSKI INŠPEKTORAT
Kontaktna telefonska številka: 01 788 87 50, 
e-naslov: inspektorat@grosuplje.si.

MEDOBČINSKO REDARSTVO
Kontaktna telefonska številka: 01 788 87 50, 
e-naslov: redarstvo@grosuplje.si.
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Četrto srečanje podjetniškega podpornega okolja  
SPOT Svetovanje JV Slovenije v Kočevju
Osnovni pogoj za učinkovit podporni podjetniški sistem v regiji, ki z brezplačnimi storitvami pomaga podjetnikom, 
je sodelovanje med akterji. To je bila rdeča nit 4. srečanja in mreženja podjetniškega podpornega okolja v regiji JV 
Slovenija, ki ga je letos gostil konzorcijski partner točke SPOT Svetovanje JV Slovenija RC Kočevje Ribnica.

Nataša Patafta, SPOT Svetovanje Jugovzhodna 
Slovenija

35 predstavnikov zavodov, podjetij, 
agencij in drugih ustanov, ki na kakr-
šen koli način pomagajo podjetnikom, 
je v Kulturnem centru Kočevje izme-
njalo svoje izkušnje in prakse, se sez-
nanilo z novostmi in aktualnimi razpisi 
ter nadgradilo strokovne kompetence. 
Štirje partnerji SPOT Svetovanje JV Slo-
venija namreč pri zagotavljanju storitev 
sodelujemo z Zavodom RS za zaposlo-
vanje, upravnimi enotami, izpostava-
mi AJPES-a, podjetniškimi inkubatorji, 
Zavodom za zdravstveno zavarovanje 
Slovenije in obrtnimi zbornicami. »Prvi 
postopek preko portala e-SPOT (takrat 
e-VEM) smo izpeljali že leta 2006,« je na 
srečanju poudaril direktor Razvojnega 
centra Kočevje Ribnica Primož Pahor 
in dodal, da letno v povprečju na por-
talu SPOT izpeljejo 600 postopkov. Do-
dal je, da predstavlja SPOT točka na RC 
Kočevje Ribnica rešitev marsikateremu 
podjetniku, ki se mora v poplavi infor-
macij, želja in načrtov znajti na novi 
poti. 

Kočevski župan dr. Vladimir Prebilič 
je pohvalil delovanje institucij, ki poma-
gajo podjetnikom, in dodal, da Občina 
Kočevje že več let poskuša pomagati 
podjetjem z razpisi, katerih vrednost 
se giblje okoli 100.000 evrov. Direktor 
Razvojnega centra Novo mesto d.o.o., 
vodilnega partnerja točke SPOT Sve-
tovanje JV Slovenija, Franci Bratkovič 
pa je izpostavil pomen podjetnikov, ki 

prispevajo k boljšemu gospodarskemu 
stanju v regiji. 

Klemen Kraigher Mišič je udeležen-
ce srečanja podučil o varnosti obdelave 
osebnih podatkov, Andrej Mladenovič 
predstavil zadrugo Zakladi Kočevske, 
Bojana Košnik Čuk poslovni bonton, Ka-
tja Zgonc aktualne razpise Slovenskega 
regionalnega razvojnega sklada, Aleksej 
Metelko pa povezovanje nosilcev investi-
cijskih priložnosti z lastniki kapitala.

V SPOT Svetovanje JV Slovenija so 
vključeni Razvojni center Novo mesto 
d. o. o., RC Kočevje Ribnica d. o. o., RIC 
Bela krajina in Območna obrtno-podje-
tniška zbornica Novo mesto. SPOT Sve-
tovanje JV Slovenija je nadomestil nek-
danjo vstopno točko VEM in je ena od 12 
regijskih točk v Sloveniji, ki poleg pomoči 
pri registracijskih in drugih e-postopkih 
na portalu SPOT nudi strokovno pomoč 
svetovalcev v obliki svetovanj, informi-
ranj, delavnic, izobraževanj in usposab-

ljanj za potencialne podjetnike ter mikro, 
mala in srednja podjetja in podjetnike 
ter izmenjavo dobrih praks.

V triinpolletnem delovanju je točka 
SPOT Svetovanje JV Slovenija opravila 
2934 svetovanj. Dogodkov, ki jih je orga-
nizirala v tem obdobju (delavnice, uspo-
sabljanja …), se je udeležilo nekaj manj 
kot 2600 udeležencev. Delovanje točke je 
v petletnem obdobju 2018–2022 finan-
cirano iz sredstev ESSR in iz državnega 
proračuna. ■
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                RAČUNALNIŠKI KOTIČEK

Mobilni telefon in ekologija
V sedanjem času je življenje brez pametnega telefona zelo oteženo, mnogim od nas se zdi celo nemogoče. Po drugi 
strani pa še nikoli niso bile tako v ospredju ekološke kampanje. Iz prodaje so šle recimo plastične slamice in pribor, ki 
je bil nepogrešljiv na piknikih. Naletel sem na zanimiv prispevek, v katerem je predlaganih nekaj pristopov, s katerimi 
pri izbiri mobilnega telefona vsaj do neke mere zmanjšamo ekološka tveganja.

Bojan Novak, prispevek je nastal v sodelovanju 
z revijo Računalniške novice

Če želimo delovati ekološko ozaveščeno, se 
lahko odločimo za nakup okolju prijaznega 
telefona, pazimo na izbor stroškovno ugo-
dnih in kvalitetnih materialov, uporablja-
mo obstoječi telefon čim dlje ali pa čim bolj 
učinkovito iščemo povrnitev investicije.

Dejstvo je, da živimo v času, v katerem 
so dobavne verige tako enormne, da po-
staja vse težje in težje slediti izvoru naših 
produktov. Posledično se niti ne moremo 
zavedati, koliko škode lahko povzroči pro-
izvodnja nečesa tako enostavnega, kot so 
preproste bluetooth slušalke ali pametni 
telefon. Sploh slednji so v zadnjih letih ve-
lik problem v očeh okoljevarstvenikov.

V obtoku je na milijarde teh naprav, 
med katerimi jih mnogo vsebuje nevarne 
elemente, ki so pogosto proizvedeni v ek-
splozivnih razmerah in odvrženi v nevar-
nih odlagališčih. Noben proizvajalec ni iz-
jema: etični in ekološki koraki v pravo smer 
so skupni cilj in skupna obveza.

Kaj lahko storimo kot potrošniki, da 
bi naredili nekaj drugačnega, da bi pa 
morda vseeno vsaj malo pomagali okolju 
z nakupom telefona? 

1. Razmislimo o drugačnem telefonu
Pametni telefon je zgrajen iz tolikšnega 

števila komponent, da je skorajda nemo-
goče zagotoviti, da bi bila prav vsaka kom-
ponenta “etičnega izvora”. Ne glede na to je 
nekdo vseeno poizkusil.

Nizozemski proizvajalec telefonov je 
med prvimi, ki se je tega lotil. Pri podje-
tju so se potrudili, da je celotna dobavna 
veriga in prodaja karseda poštena in da 
so človeški in okoljski stroški čim nižji. To 
pomeni, da so zaposleni plačani z normal-
nimi, življenjskimi plačami, dele v podjetju 
kupujejo na raznih dražbah, tovarne imajo 
v t. i. “brezkonfliktnih” conah in kjer je to 
mogoče, uporabljajo trajnostni način pro-
izvodnje.

Vse zgoraj našteto se takoj vidi tudi v 
samem dizajnu njihove najbolj popular-

ne linije naprav. Vsako naprava je možno 
razstaviti s preprostim izvijačem, prav tako 
pa lahko brez večjih težav zamenjamo vse 
glavne komponente. Ti telefoni so narejeni, 
da trajajo leta in leta.

2. Upoštevajmo strošek materialov
Na žalost ne obstaja material, zaradi ka-

terega bi lahko moderen pametni telefon 
označili kot trajnosten. Pa naj gre za ko-
vinske čipe, plastične ovitke za telefone, nič 
od tega se ne razgrajuje tako, kot bi si želeli.

Kljub velikim izzivom so nekateri vsee-
no poizkusili z vključitvijo biorazgradljivih 
ovitkov.

Torej, če se telefoni ne razgradijo, ima-
mo problem reciklaže. Elektronski odpadki 
in njihovo odlaganje je velika problematika 
že sama po sebi, vendar pa je ideja zelo pre-
prosta – številna podjetja, ki se ukvarjajo z 
reciklažo telefonov, bodo najprej pograbila 
vse dragocene materiale in predvsem kovi-
ne, medtem ko bo ogrodje telefona in vse 
ostale komponente ostale nekje na nekem 
odpadu. Nič od tega pa seveda ni dobro za 
okolje.

V tujini tako že obstajajo podjetja, ki 
se ukvarjajo s tem, da stare telefone, ki jih 
ljudje neke vrste donirajo, uredijo in jih po-
tem predajo v nadaljnjo uporabo.

3. Držimo se telefonov dalj časa
Dejstvo je, da na trg praktično vsak me-

sec pride ne ena, ampak kar nekaj novih 
naprav. Po drugi strani pa lahko veliko 
večino vseh uporabnikovih potreb zado-
volji že najbolj osnovna naprava. Čeprav 
je sama ideja, da bi vsako leto menjali te-
lefon in se igrali z najnovejše tehnologijo, 
še kako privlačna, da je najbolj razumna 
in tudi trajnostna odločitev, da se telefona 
držimo koliko časa se pač da.

Nekateri proizvajalci se vedno bolj 
poslužujejo poslovnega modela, kjer s 
posodobitvami programske opreme svoje 
naprave zalagajo kar nekaj let. Čeprav to 
ni najbolj vznemirljiva opcija, je uporaba 
telefona na daljši rok trajnostna in seveda 
prijazna do okolja. 

4. Berimo med in nad vrsticami
Ko govorimo o trajnostnih praksah, 

lahko hitro podležemo enostavnim mar-
ketinškim trikom proizvajalcev. Kar nekaj 
je takšnih, ki o svojih telefonih hitro ustva-
rijo pozitivno sliko, vendar pa v ozadju ni 
dejanskih trajnostnih temeljev.

Vsi dobro vemo, da je glavni cilj indu-
strije razvoj novih naprav in dobiček od 
prodaje. Od potrošnikov pa je odvisno, v 
kakšni meri se pozanimamo, kaj dejansko 
kupujemo.

Obstaja kar nekaj virov, kot sta recimo 
Greenpeace in Mossy Earth, kjer najdemo 
zanimive in uporabne informacije, ki nam 
pomagajo do karseda informativne odlo-
čitve. To, da imamo v roki prave informa-
cije, je že pol poti do dobre odločitve. Več 
informacij, kot jih imamo, boljše so mož-
nosti za trajnostno odločitev.

5. Poizkušajmo dobiti povrnjeno in-
vesticijo

Kljub ceni, ki pri pametnih telefonih 
pogosto presega 1.000 evrov, proizvajalci 
še vedno trdijo in razmišljajo v smeri, da 
naj bi uporabniki telefon menjali vsaj na 
vsaki dve leti. Ta “fast fashion” pristop je v 
popolnem nasprotju s tem, kar proizvajalci 
pričakujejo pri iPadih, prenosnikih, ali re-
cimo avtomobilih, ki so od nekdaj dojete 
kot investicije. Pri telefonih, kljub temu, 
da igrajo v naših življenjih ključno vlogo, o 
njih še vedno razmišljamo kot potrošnem 
materialu.

Pred kupci je torej izziv, da na nakup 
telefona gledamo kot na investicijo in na 
telefon, kot na nekaj, kar bo z nami več 
let. Prva stvar, ki jo tako moramo imeti v 
mislih je, kako najti telefon, ki ima karseda 
najdaljšo možno podporo za posodobitve 
programske opreme. Takoj za tem pa se 
seveda moram odločiti, kje so naše prio-
ritete, ali je to kamera, ekran, baterija, ali 
kaj drugega.

S pravim pristopom lahko prihranimo 
veliko denarja, kot rezultat vsega skupaj pa 
bo od tega imelo korist tudi okolje. ■
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Četrtek, 30. 9. drugi izlet k sosedom – TD Dobrepolje (železniška postaja, 8.30)

Četrtek, 30. 9. zbiralna akcija starega papirja na PŠ Kompolje in PŠ Struge (14.00 do 18.00)

Petek, 1. 10. zbiralna akcija starega papirja na OŠ Dobrepolje (14.00 do 18.00)

Sobota, 2. 10. ekskurzija Muzejskega društva Ribnica

Sobota, 9. 10. 12. Dobrepoljsko vandranje in 11. Dobrepoljski tek (središče Vidma, 8.30 do 13.30)

Torek, 12. 10. 8. srečanje podjetnic in poslovnih žensk (Družbeni dom Grosuplje)

Četrtek, 14. 10. tretji izlet k sosedom – TD Dobrepolje (železniška postaja, 8.30)

Petek, 15. 10. rok za posredovanje podatkov o zlatih in diamantnih maturantih (na e-naslov obcina@dobrepolje.si)

Petek, 15. 10. vpis študentov v ŠK Groš (ploščad pred Jakličevim domom)

Petek, 15. 10. domača tekma članske ekipe Futsal kluba Dobrepolje (športna dvorana, 20.00)

Sobota, 16. 10. šesti pohod po mejah občine (TIC Videm, 7.30)

Sobota, 16. 10. domača tekma selekcije U-17 Futsal kluba Dobrepolje (športna dvorana, 17.00)

Nedelja, 17. 10. domača tekma selekcije U-15 Futsal kluba Dobrepolje (športna dvorana, 15.00)

Nedelja, 17. 10. domača tekma selekcije U-19 Futsal kluba Dobrepolje (športna dvorana, 18.00)

Torek, 19. 10. krvodajalska akcija (Jakličev dom, 7.00 do 12.00)

Petek, 29. 10. domača tekma članske ekipe Futsal kluba Dobrepolje (športna dvorana, 20.00)

Sobota, 30. 10. domača tekma selekcije U-17 Futsal kluba Dobrepolje (športna dvorana, 17.00)

Nedelja, 31. 10. domača tekma selekcije U-15 Futsal kluba Dobrepolje (športna dvorana, 17.00)

Koledar prihajajočih dogodkov – oktober 2021

Evropski teden mobilnosti v Vrtcu Ringaraja in OŠ 
Dobrepolje (PŠ Kompolje in PŠ Struge)
Migamo vse leto. Najglasnejši smo med 16. in 22. septembrom.
Enkrat na leto združimo moči in na glas pozovemo k spremembi potovalnih navad.
Letos pod sloganom: Živi zdravo. Potuj trajnostno.

Sonja Lenarčič, pom. ravnatelja OŠ 
Dobrepolje, in Mateja Lohkar, vzgojiteljica

ZAKAJ JE PROMET TAK PROBLEM?
Pogosto slišimo, da sodoben slog življe-
nja ni trajnosten. Izraz pomeni, da svo-
je potrebe zadovoljujemo na načine, ki 
dobesedno ogrožajo našo prihodnost in 
prihodnost naših potomcev. To še zlasti 
velja za promet, ki je eden glavnih virov 
onesnaževanja zraka, vzrok podnebnih 
sprememb, telesnih poškodb in tudi 
smrti. Sprememba naših navad, poveza-
nih z mobilnostjo, je tako rekoč življenj-
skega pomena.

TRAJNOSTNA MOBILNOST
Trajnostna mobilnost je premikanje na 
trajnostni način, kar vključuje hojo, ko-
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lesarjenje, uporabo javnega potniškega 
prometa in alternativne oblike mobilno-
sti. Cilj trajnostne mobilnosti je zagota-
vljanje učinkovite in enakopravne dosto-
pnosti za vse, pri čemer je poudarek na 
omejevanju osebnega motornega pro-
meta in porabe energije ter spodbujanju 
trajnostnih potovalnih načinov. Z ukrepi 

prometne politike moramo zagotoviti, 
da je potreba vsakogar po premikanju 
zadovoljena, vendar ob nižjih stroških 
in manjših stranskih učinkih, tveganju 
in porabi naravnih virov.

Z doseganjem ciljev trajnostne mobil-
nosti prispevamo k zmanjšanju izpustov 
toplogrednih plinov, čistejšemu zraku v 

mestih, večji kakovosti bivanja, javnemu 
zdravju in socialni pravičnosti.

AKTIVNO V VRTEC ALI ŠOLO
Z dejavnostjo Aktivno v vrtec in šolo želi-
mo prispevati k spreminjanju potovalnih 
navad otrok v vrtcih in šoli in njihovih 
bližnjih ter posledično k zmanjševa-
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nju motornega prometa v okolici vrtca 
in šole. Na ta način želimo prispevati 
k zmanjšanju okoljskih obremenitev, 
k spodbujanju gibanja otrok in s tem h 
krepitvi njihovega zdravja.

AKTIVNA MOBILNOST NAM LAHKO 
POMAGA, DA LAŽJE DOSEŽEMO 
PRIPOROČILA ZA TELESNO DEJAVNOST 
ZA OHRANJANJE ZDRAVJA. 

TRAJNOSTNA MOBILNOST V VRTCU 
RINGARAJA IN OŠ DOBREPOLJE
Cestni motorizirani promet v Sloveni-
ji narašča, negativne posledice tega pa 
posredno ali neposredno plačujemo mi 
vsi: s svojim denarjem, s svojim zdrav-
jem ali celo z življenjem. Vse bolj one-
snažujemo okolje in s tem zmanjšujemo 
kakovost svojega bivanja. V svetu, kjer 
je mobilnost vse pomembnejša, živijo 
tudi naši otroci. In ker predstavlja pro-
met enega od večjih izzivov sedanjih in 
prihodnjih generacij, je pomembno, da 
otroke naučimo pravilne izbire prevoza. 
Varnost otrok v prometu je na prvem 
mestu, a tudi skrb za okolje in zdravje 

ne smeta zaostajati, saj naše netrajno-
stne navade v prometu močno vplivajo 
na zdravje in življenjski prostor otrok.

Ker dajemo prednost osebnemu pre-
vozu, se otroški vrvež umika avtomobi-
lom, ki bodo kmalu zaparkirali še zadnji 
košček zelenice. To pa predstavlja nevar-
nost za tiste, ki se po opravkih, v vrtce, 
šole odpravijo peš ali s kolesom.

To, da avtomobili krojijo naša življe-
nja, je treba začeti spreminjati: otroke 
moramo naučiti, da lahko skupaj z uči-
telji, vzgojitelji in s starši spreminjamo 
trende v prometu.

S prometno vzgojo začnemo že od 
rojstva otroka dalje ter nadaljujemo do 
konca življenja, ko izobražujemo različ-
ne udeležence v prometu. V ta namen 
nas je v vrtcu obiskal policist in skupaj 
smo varno prehodili pot do središča Vid-
ma in nazaj.

V vrtcu so cel teden potekale dejavno-
sti na temo vozila, skrb za čisto okolje, 
prometna varnost. Vsi otroci po oddel-
kih so beležili prihod in odhod iz vrtca 
na trajnostni način. V starejših  skupinah 
smo uporabili lokalno potniško linijo 
(potniška linija v času ETM) in se z av-
tobusom odpeljali do železniške postaje 
v Predstrugah. Nato smo prestopili na 
vlak in se odpeljali do Grosuplja in na-
zaj. Otroci so na to temo tudi likovno in 
glasbeno ustvarjali.

V šoli so cel teden potekale spremlje-
valne dejavnosti na temo trajnostne mo-
bilnosti. Poleg spodbujanja k trajnostni 
mobilnosti smo opozarjali še na VARNO 
pot v šolo in skupaj pregledali nevarne 
odseke svojih šolskih poti.

V tem tednu in celo šolsko leto bomo 
učence spodbujali, da za pot v šolo in na 
popoldanske dejavnosti izberejo enega 
od trajnostnih načinov mobilnosti, in 

sicer peš, s kolesom, skirojem, rolerji … 
Želimo si, da bi tovrstni način mobilnosti 
uporabili čim večkrat še kasneje.

Učenci so v šoli izpolnjevali dnevnik 
o prihodih v šolo in bili za to nagrajeni. 
Skupaj z učitelji so se pogovarjali o var-
nosti v prometu, igrali igre in poiskali 
varne poti v šolo. 

Z željo po spremembi potovalnih na-
vad učencev, po spodbujanju gibanja 
otrok in krepitvi zdravja ter s potrebo 
po zmanjšanju motoriziranega prometa 
v okolici šol upamo, da bomo kar se da 
uspešni. 

ZAKAJ V VRTEC ALI ŠOLO AKTIVNO 
– PEŠ, S KOLESOM, SKIROJEM, 
AVTOBUSOM?
Samostojen otrok je ponos vsakega star-
ša. 

Otroci, ki se gibljejo, so uspešnejši. 
Pot v vrtec ali šolo je lahko zabavna in 

sproščujoča. 
S hojo in kolesarjenjem zmanjšujemo 

prometni pritisk v okolici vrtca in šole, 
izboljšujemo prometno varnost otrok in 
manj onesnažujemo okolje. ■

ZAHVALA

Zahvala staršem, da so se nam 
pridružili pri trajnostni mobilnosti, 
da smo skupaj ustvarjali boljši jutri.

Zahvala Občini Dobrepolje in 
Slovenskim železnicam za brez-
plačno vožnjo z vlakom.

Učitelji OŠ Dobrepolje,  
PŠ Kompolje, PŠ Struge in 
vzgojitelji Vrtca Ringaraja
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ZBIRALNA AKCIJA STAREGA PAPIRJA
Tudi letošnje leto bo na OŠ Dobrepolje in obeh podružničnih šolah potekala zbiralna akcija starega papirja.

Akcija bo potekala:

v četrtek, 30. septembra, med 14. in 18. uro v Kompoljah in Strugah in
v petek, 1. oktobra, med 14. in 18. uro na Vidmu. 

Zabojniki bodo postavljeni pri šolah. Vsi občani, podjetja in ustanove, ki želite oddati star odvečni papir, to lahko sporočite 
učencem osnovne šole ali ga pripeljete v šolo. Upamo, da se boste tudi letošnje leto vsi starši potrudili pri prevozu in zbiranju 
papirja.

Letošnji denar od zbranega papirja bo namenjen vsem učencem, ki bodo sodelovali v akciji, za delno pokritje stroškov 
kulturnih, športnih, naravoslovnih dni.

Tudi letošnje leto dokažimo, da imamo radi našo naravo in drevesa, in z zbranim denarjem omogočimo otrokom lepše, 
kakovostnejše in zanimivejše šolanje.

Vodja zbiralne akcije: Andrej Škantelj

Andrej Škantelj, vodja poletne šole 

Poletna šola v naravi je bila organizirana 
od ponedeljka, 30. avgusta, do petka, 3. 
septembra 2021, na Debelem rtiču. Šole 
v naravi se je udeležilo 47 učencev 5. 
razredov centralne šole in obeh podru-
žnic. Učence so spremljali in poučevali 
naslednji učitelji: Andrej Škantelj, vodja 
PŠN, Alenka Leskovar, strokovna vodja, 
Andrej Antolič, Darja Bartolj, Špela Bob-
nar, Ines Pucelj Šilc, Mojca Pugelj in štu-
dentka Julija Pečjak. Delo je potekalo po 
vnaprej pripravljenem programu: učenje 
plavanja, redni pouk, druge športne de-
javnosti v morju in na športnih objektih, 
družabna srečanja. Učenci so raziskovali 
morsko obalo, iskali skriti zaklad, spoz-
navali značilnosti morja, živali in rastlin, 
ki živijo v obmorskem svetu. Navdušeni 
so bili tudi nad izletom z barko ob slo-
venski obali, ogledom akvarija in obi-
skom slaščičarne. S pomočjo delovnega 
zvezka so ponovili učno snov preteklega 
šolskega leta.

Vsi učenci so napredovali v svojem 
znanju plavanja. Tako je 11 učencev do-
bilo ZLATEGA DELFINA, sedem učen-
cev SREBRNEGA DELFINA in 29 učen-

cev BRONASTEGA DELFINA. V šolo v 
naravi je prišlo tudi šest učencev, ki so 
bili neplavalci. S trudom in strokovnim 
delom učitelja so v treh dneh postali 
plavalci.

Glede na nevarnost okužbe z no-
vim koronavirusom smo upoštevali vsa 
priporočila NIJZ-ja: temeljito umiva-
nje rok, razkuževanje, higieno kašlja, 
zadostne varnostne razdalje, nošenje 

mask, nedruženje z drugimi skupina-
mi učencev, ločene mize pri obrokih … 
Učenci so delovali zelo odraslo in do-
sledno upoštevali vsa navodila za pre-
prečitev okužbe.  Vsi učenci in učitelji 
smo se vrnili iz šole v naravi zdravi.  

Na koncu bi se zahvalil vsem star-
šem, ker ste nam zaupali svoje otroke in 
s tem omogočili otrokom lepo doživetje 
in pridobivanje novih znanj. ■

Poletna šola v naravi, Debeli rtič 2021
Tudi letošnje leto je bila potrebna temeljita priprava, pogovori z vodstvom šole in odgovornimi na Debelem rtiču, 
da smo šolo v naravi uspešno izpeljali. Odločitev je pravilna, saj smo dosegli cilje, ki smo si jih zastavili, in kar je 
najvažnejše, ostali smo vsi zdravi.
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ŠOLSKI LIST IZBIRNEGA PREDMETA  
ŠOLSKO NOVINARSTVO
Uvodnik

Dragi bralci in bralke!
Vstopili smo v novo šolsko leto. Kot vsako, je tudi to polno sprememb. Letos bomo 
novinarji pri izbirnem predmetu šolsko novinarstvo sodelovali tudi z novinarji no-
vinarskega krožka. Nekateri člani so novi, drugi stari, nekaj jih je novinarsko pero 
odložilo, saj je predmet Šolsko novinarstvo le enoleten. Tako lahko pričakujete novo 
ime, člani pa se vam bomo predstavili v naslednji številki. V tej pa vam predstavljamo 
intervju Ane Žnidaršič, ki opisuje poklic poslovnega sekretarja, osmošolci pa so nam 
povedali, kakšen je njihov idealen učitelj.
O koronavirusu tokrat nič, le napotek, da se držite ukrepov, da bomo lahko čim dlje 
obiskovali šolske prostore.

Vaših Čarobnih in sijočih 8

Intervjuvala je: Ana Žnidaršič.

Za ta intervju sem si izbrala svojo 
mami, saj dela v Posebnem socialno-
varstvenem zavodu Prizma Ponikve in 
se mi je zdelo zanimivo, da opišem njen 
poklic.

Katero delovno mesto opravljaš?
V zavodu Prizma Ponikve sem na 

delovnem mestu poslovna sekretarka 
in pokrivam področje tajništva ter kad-
rovske službe. 

Koliko časa že delaš v tem zavodu?
V zavodu sem zaposlena že osem let. 
Ali delaš samo v pisarni ali tudi kaj s 

stanovalci zavoda?
Moje delo je pisarniško. Je pa res, da 

smo zaposleni ves čas na razpolago tudi 
stanovalcem. Stanovalci nas pridejo ve-
likokrat pozdravit tudi v pisarno, skupaj 
kakšno rečemo, od nas dobijo na skrivaj 
tudi kakšen bonbonček. 

Koliko ur traja tvoj delovni dan?
Delam od ponedeljka do petka po 

osem ur dnevno. Delovni čas je v pisar-
nah gibljiv; to pomeni, da če pridem v 

službo ob 7.30, sem potem v službi do 
15.30. 

Opiši svoj delovni dan v službi.
Ko pridem v službo, si najprej skuham 

čaj, se »logiram« v računalnik in pregle-
dam prispelo e-pošto. Potem se malo 
pogovoriva z direktorico, pogledamo, 
kaj je na urniku za tisti dan. Ker sem v 
tajništvu, dvigam in vežem telefonske 
klice, pregledujem in sortiram prispelo 
fizično pošto. Urejam dokumentacijo in 
vse v povezavi z novimi zaposlitvami, 
prekinitvami delovnih razmerij in še kaj 
bi se našlo. 

Ali ti je delo v službi tudi kdaj pre-
naporno?

Dela je v službi vedno veliko. Ko že 
imaš včasih občutek, da bo kakšen dan 
malo bolj miren, vedno kaj »prileti«. Vča-
sih imaš občutek, da je toliko vsega, da 
ne boš zmogel. Ampak se vse da. Določiti 
si moraš, kaj je v nekem trenutku treba 
nujno narediti, kaj lahko počaka, in po-
tem kar nekako gre. Je pa res, da je bilo 
v času »okužbe s korono« v zavodu delo 
naporno in stresno. Ampak s skupnimi 

močmi, trudom in dobro voljo vseh za-
poslenih nam je tudi to uspelo prema-
gati. 

Imate v zavodu veliko zaposlenih? 
V zavodu nas je trenutno zaposlenih 

96 sodelavcev. 
Ali poznaš vse zaposlene?
Seveda.
Imate zaposlenih veliko mladih?
Ne vem, kaj je to zate »mladih«. Ima-

mo zaposlenih kar nekaj res mladih in 
prijetnih sodelavcev. Nekaj jih je pred 
upokojitvijo, drugače pa je povprečje 
tam nekje med 40 in 50 let. 

Kako pa se razumete med seboj?
Po mojem mnenju je v zavodu dober 

kolektiv in vsak ima nekoga, na katerega 
se lahko zanese. Na splošno se med se-
boj dobro razumemo in stopimo skupaj, 
ko je treba. Res pa je tudi, da imaš včasih 
slab dan, ko ti gre vse narobe in na živce 
… Pa tudi to mine. Si skuhaš eno kavi-
co, vzameš pet minut odmora in delaš 
naprej. 

Mami, hvala za tvoje odgovore in lepo 
se imej jutri v službi. 

Opis dela poslovnega sekretarja

Pri šolski dan smo osmošolci 2. skupine 
pri predmetu slovenščina učiteljici zau-
pali, kakšen je naš idealen učitelj. Neka-
teri odgovori so bolj počitniški, drugi pa 
resni. Na prvem mestu je zagotovo pri-
jaznost, saj se je največkrat znašla na se-
znamu želenih lastnosti; sledi to, da zna 
dobro učiti in ima smisel za humor; dru-

ge lastnosti pa so še: »nabildan«, bogat, 
prijateljski, nosi bogate znamke, se rad 
pogovarja, dobro razlaga, organiziran, 
duhovit, zgovoren, napreden, daje malo 
nalog, ne kriči, ni nesramen, pomaga, 
lepo se oblači, pohvali nas, je nasmejan, 
nam pomaga, športen, smešen, zabaven, 
delaven, zanimiv, dovoli telefone (občas-

no), dovoli klepetanje, dovoli žvečilni 
gumi, dobro uči, ima smisel za humor, 
zna dobro razlagati snov, ima dober stil 
oblačenja, ne sprašuje veliko, ne zahte-
va preveč, daje malo nalog, razumevajoč, 
lahka spraševanja in testi …

Moj idealen učitelj je …

SEPTEMBER 2021
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Metka Laharnar, mentorica projekta 

V sklopu projekta smo z učenci, vključe-
nimi v eko projekt, obeležili tudi sloven-
ski dan brez zavržene hrane, ki je potekal 
24. aprila 2021.

Sodelujoči učenci so v okviru nate-
čaja, ki je obeleževal slovenski dan brez 
zavržene hrane, doma posneli vsak svoj 
videoposnetek oz. videooglas na dano 
tematiko.

Učenka Ana Golobič je bila na nateča-
ju, v okviru slovenskega dne brez zavrže-
ne hrane, za svoj poslani videoposnetek 
na temo zavržene hrane uvrščena na 1. 
mesto ter s tem prispevala pomemben 
prispevek k razpoznavnosti naše šole 
glede ekološkega udejstvovanja na po-
dročju zmanjševanja količine zavržene 
hrane. 

Ani Golobič za pomemben uspeh 
iskreno čestitam ter ji želim v prihodno-
sti še več tovrstnih rezultatov in uspehov!

Ob tej priložnosti bi se tudi najlepše in 

iskreno zahvalila vsem drugim sodelujo-
čim učencem eko krožka projekta Hrana 
ni za tjavendan na šoli Dobrepolje, ki so 
v projektu prispevali svoj trud, sodelova-
nje in ustvarjalnost. 

Hvala vam, učenci! Želim vam, da 
še naprej hodite po poti, ki koristi vam, 
družbi in naravi našega planeta – po 
poti zmanjševanja količine zavržene 
hrane. ■

Eko projekt Hrana ni za tjavendan na JVIZ OŠ Dobrepolje
V preteklem šolskem letu 2020/2021 se je na Osnovni šoli Dobrepolje izvajal eko projekt Hrana ni za tjavendan v okviru 
eko krožka.

Nina Kaufman, za Glasbeno šolo Grosuplje; 
foto: zasebni arhiv

Lansko šolsko leto je bilo s poučeva-
njem na daljavo polno izzivov, zato ste 
verjetno veseli, da se letošnje začenja 
v glasbenih učilnicah. Kako ste v novo 
šolsko leto zakorakali v Glasbeni šoli 
Grosuplje in kako poteka pouk? 

Zares nas veseli, da smo tokrat učence 

lahko pozdravili v živo. V prejšnjem letu 
smo se morali precej prilagajati, kar je 
predstavljalo velik izziv tako učencem in 
njihovim staršem kot tudi našemu kolek-
tivu. Šolanje na daljavo je bila začasna 
rešitev in na dolgi rok ne more enako-
vredno nadomestiti učenja v šolskih pro-
storih. To še posebej velja pri glasbenem 
izobraževanju, kjer je poleg teoretičnega 
dela izjemno pomembna tudi praktična 

izvedba. Otroka učitelji usmerjamo, na-
učimo pravilne drže, pokažemo ustrezen 
prijem, še posebej mlajšim učencem, ki 
se s tehniko igranja šele seznanjajo. Tega 
ni mogoče prenesti po kameri. Skupinski 
pouk je bil na spletu praktično onemo-
gočen zaradi tehničnih omejitev, kot je 
recimo zvočni zamik ali slabša povezava. 
Zato smo novo šolsko leto že nestrpno 
pričakovali in vanj vstopamo veseli ter 

Glasbena šola Grosuplje je odprla svoja vrata
September je mesec, ki ga zaznamujejo novi začetki. Učenci osnovnih, srednjih, pa tudi glasbenih šol so začeli novo 
šolsko leto in stopili naproti novim izzivom, dogodivščinam in izkušnjam. V Glasbeni šoli Grosuplje so letos svoja vrata 
odprli skoraj 600 učencem. O pričakovanjih za letošnje šolsko leto smo se pogovarjali z ravnateljem Glasbene šole 
Grosuplje, g. Deanom T. Zavašnikom, ki šestnajsto leto vodi najuspešnejšo glasbeno šolo v našem okolju. Že od malih 
nog je njegovo življenje prepleteno z glasbo, danes pa poleg opravljanja ravnateljske funkcije poučuje tudi harmoniko.  

Skupina učencev eko krožka projekta Hrana ni za tjavendan v šolskem letu 2020/2021  
(vir: OŠ Dobrepolje, Metka Laharnar)
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polni optimizma. Učencem želimo po-
leg glasbenega znanja ponuditi tudi pri-
ložnost za druženje, več nastopanja in 
tekmovanj, saj lahko le tako dobijo ce-
lovito izkušnjo. A obenem je bistvenega 
pomena, da jim nudimo varno okolje, 
zato pouk poteka po trenutno veljavnih 
ukrepih, kar za zdaj še omejuje celostno 
izvedbo skupinskega pouka, na primer 
igranje v orkestrih. 

Omenili ste, da je glasbeno izobra-
ževanje več kot le učenje inštrumenta. 
Kaj s tem mislite? 

Glasbeno izobraževanje ima izjemno 
pozitivne učinke na socialni, kognitivni 
in psihomotorični razvoj otrok in je lepa 
popotnica za življenje. Poleg znanja o 
glasbi, ki je že samo po sebi široko po-
dročje, otrok pridobi tudi delovne nava-
de, disciplino in doslednost. V procesu 
glasbenega izobraževanja učenci deluje-
jo v okolju, kjer so glavne vrednote trud, 
vztrajnost in trdo delo. Z nastopanjem na 
domačih in tujih tekmovanjih se nauči-
jo javnega nastopa in s tem krepijo sa-
mozavest, kar je dobrodošla vrlina tako 
v času šolanja kot kasneje v življenju. Z 
znanjem in ambicijami, ki jih pridobijo 
v glasbeni šoli, imajo tudi v drugih oko-
ljih prednost pred svojimi vrstniki. Ne 
nazadnje je glasbena šola prostor skle-
panja novih prijateljstev in ustvarjanja 
nepozabnih spominov.

Koliko učencev obiskuje vašo šolo 
in kateri inštrumenti so najbolj pri-
ljubljeni? 

V lanskem letu smo okrepili svojo pri-
sotnost na spletu in družbenih omrežjih, 
redno smo se pojavljali v občinskih gla-
silih in na lokalnem radiu, s čimer smo 
na sprejemne izpite v težkem letu za 
glasbene šole privabili skoraj 240 otrok, 
na kar smo izjemno ponosni. Glasbeno 
šolo Grosuplje bo tako letos obiskova-
lo skupno 586 učencev. Največ interesa 
med najmlajšimi je bilo, kot že tradicio-
nalno, za klavir, kitaro in flavto, a učence, 
še posebej tiste, ki v prvem roku niso bili 
sprejeti na želeni program, spodbujamo, 
da izberejo enega izmed inštrumentov, 
kot so trobila, violončelo, oboa, fagot 
ali citre. Otroci hitro prepoznajo lepoto 
inštrumentov, za katere prej morda niso 
niti slišali.

Glasbena šola Grosuplje je uspešna 
na domačih in tujih tekmovanjih. Ali 
otroke spodbujate k udeležbi ali sami 
izrazijo željo? Tudi letos načrtujete 
udeležbo na tekmovanjih?

Tekmovanja otrokom dajo veliko, od 
samozavesti in izkušnje nastopanja do 
oprijemljivega cilja, za katerega vadijo. 
Otroke, ki imajo željo po tekmovanju, 
spodbujamo in usmerjamo, da pridejo 
do čim boljših rezultatov. S tem krepimo 
njihovo veselje do glasbenega izražanja 

in izobraževanja. V preteklem letu smo 
dosegli nekaj izjemnih rezultatov, tudi 
najvišjih mest na mednarodnih in doma-
čih tekmovanjih. V letošnjem šolskem 
letu si želimo čim več tekmovanj izve-
denih v živo. Vsekakor  imamo v načrtu 
udeležbo na tekmovanjih s čim večjim 
številom svojih učencev.

Česa se najbolj veselite ob začetku 
novega šolskega leta?

Veselim se, da se v učilnice vračata 
glasba in smeh ter da pedagoško delo, 
vsaj za zdaj, poteka kar se da nemoteno. 
Želim si, da bi tako tudi ostalo. Upam, 
da se vračajo tekmovanja v živo in bodo 
naši učenci in učenke izkusili tekmoval-
no vzdušje in vse, kar to prinaša. Opti-
mistično verjamem, da se vračajo nasto-
pi v živo in bodo otroci lahko ponovno 
nastopili pred polno dvorano ponosnih 
staršev, dedkov in babic ter drugih.  

Ob začetku šolskega leta vsem star-
šem in učencem želim čim bolj ustvarjal-
no, sproščeno, zdravo in uspešno šolsko 
leto. ■

Glasba je hrana ljubezni.  

(William Shakespeare)
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Stane Škulj 

Gospod Bratuša, kakšno je bilo vaše 
otroštvo, kje ste se rodili, kako ste ga 
doživljali?

Moja pot do kiparstva je precej po-
dobna poti bratov Kralj. Rodil sem se 
ter odraščal v Negovi, manjšem kraju, 
in moral sem se zelo potruditi. Sloven-
ske gorice so »naplavina« Panonskega 
morja, zgrajene so iz raznih sedimentov 
in fosilov. Ne spomnim se, ali sem našel 
lapor, ker sem želel nekaj oblikovati, ali 
sem oblikoval, ker sem ga našel. Oboje 
je mogoče in zaseda največji del lepih 
spominov na otroštvo.

Kakšna je bila vaša učna pot, kako 
je prišlo do odločitve, da se vpišete na 
Akademijo za likovno umetnost?

Baje sem si zelo želel v šolo, zato so 
me v osnovno šolo vpisali eno leto prej, 
kot je to običajno. Zaradi tega sem se po 
koncu osnovne šole zdel premlad za pot 
v Ljubljano na tako želeno oblikovno 
šolo, ki jo je že obiskoval bratranec. Ker 
sem veliko rezljal v les, so starši oceni-
li, da je zame idealna lesna šola, in niso 
popustili. Sledila je zaposlitev v Marlesu, 

po odsluženi vojaščini pa jaz nisem več 
popustil in sem se vpisal na ljubljansko 
Akademijo. Po diplomi sem se odpravil 
v Nemčijo, kjer je bilo umetnostno doga-
janje zelo pestro, z veliko novimi muzeji 
in galerijami. Tony Craig, ki je bil med 
vodilnimi angleškimi kiparji, je predaval 
na umetnostni akademiji v Düsseldor-
fu. K njemu sem se odpravil kot študent 
münchenske akademije, saj je bilo an-
gleško kiparstvo pojem, ki sem ga že med 
študijem v Ljubljani želel bolj raziskati. 

Kaj pomeni za vas novo slovensko 
kiparstvo?

To je nek priložnostni izraz, ki se je 
zdel zelo pomemben do pred kratkim, ko 
je postal pripraven za omalovažujoče po-
glede na določene kiparje tistega časa, ki 
se niso pripravljeni podrediti trenutnim 
trendom in špekulativnim poskusom 
zgodovinjenja likovne umetnosti po meri 
in predstavah kvazi sodobnih umetno-
stnih krogov. Ali nista tega občutila že 
brata Kralj? Še posebej France je bil zelo 
razgledan in izobražen umetnik, inovati-
ven, z zavidljivo produkcijo. Podobno je 
s Tonetom, vendar še danes nimata mes-
ta, ki jima pripada v slovenski kulturi. Kar 

sta počela Kralja, je bilo zelo drugačno 
in pogumno, še posebej v okolju, ki želi 
navzven delovati pluralno, navznoter pa 
točno ve, kakšne so »ustrezne« norme, 
kaj se spodobi in kaj ne. (Znan je primer 
napada na Francetovo »Prirodo« pred 
Narodnim muzejem leta 1939.) France 
in Tone Kralj nista postavljala prav veli-
ko javnih spomenikov, saj se tudi takrat 
dušebrižnim urejevalcem javnega pros-
tora njune ideje niso zdele dovolj fine, 
pretehtane in umirjene. Kot take so bile 
»pregrobe« za občutljive strokovnjaške 
duše, ki se jim je zahotelo pristriči peruti 
kiparskemu spomeniku. Ta je, kot lahko 
beremo v polemikah v zvezi s Cankarje-
vim spomenikom na Vrhniki, že pošteno 
»odsedal« in preskromne naloge obliko-
vanja podstavkov so spremenili v »pira-
mido«. To okolje ima še danes zelo rah-
ločutno in prefinjeno ter arbitrarno srce.

Torej, tudi sam naj bi bil neka neprila-
gojena posebnost znotraj tako imenova-
nega novega slovenskega kiparstva. Edi-
ni od vpletenih kolegov sem se odpravil 
študirat vplive k virom, ki so nam jih pri-
pisovali, pravzaprav pa se razen mene 
danes nihče več zares ne ukvarja s kipar-
stvom. Pa vendar, v zadnjem spremnem 

Pogovor z akademskim kiparjem Mirkom Bratušo
Z akademskim kiparjem Mirkom Bratušo, ki je ustvaril veličastni spomenik bratoma Kralj, postavljen v juniju 2021 na 
Vidmu, sva za vas pripravila zanimiv pogovor.

Mirko Bratuša, Spomenik bratoma Kralj, 2020-21,  
bron, nerjavno jeklo in granit, Videm
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tekstu k neki razstavi, ki sem ga imel čast 
prebrati na to temo, ob preostalih po-
membnih kiparjih tistega časa mojega 
imena ni.

Katera priznanja ste do sedaj prejeli 
in kaj vam pomenijo?

Največje priznanje je vsekakor spre-
jem v Slovensko akademijo znanosti in 
umetnosti. Nagrada Prešernovega skla-
da je veliko priznanje, zelo sem se vese-
lil tudi nagrade zlata ptica in študentske 
Prešernove nagrade. 

Kaj je bil razlog, da ste se prijavili na 
razpis za izdelavo spomenika bratoma 
Kralj? Kaj vam pomenita brata KRALJ?

Brata Kralj poosebljata eksistencialno 
(in ustvarjalno) bistvo slovenskega ume-
tnika. Bila sta neizmerno predana svoje-
mu poslanstvu. Družba, ki sta ji dala vse, 
jima je vrnila zelo malo. 

Danes ni nič drugače. V veliko čast si 
štejem priložnost postavitve spomenika 
tako velikima umetnikoma. Izvedbe spo-
menika sem se lotil z največjim veseljem, 
saj je prvi spomenik bratoma Kralj in moj 
prvi tako blizu Ljubljane.

Opišite nam izdelavo spomenika od 
ideje do izvedbe.

Povabila k izdelavi osnutka sem se 
zelo razveselil. Pravijo, da je kiparstvo 
umetnost velikih narodov. To velja zato, 
ker je kiparstvo nekaj zelo konkretnega. 
Zahteva prostor, materialne pogoje, teh-
nično je zahtevno in fizično naporno. Ob 
vsem tem mora premagovati prostorske 
in politične izzive javnega prostora, kjer 
ga izpodrivajo druga področja. Kiparstvo 
v javnem prostoru danes nima glasoval-
ne pravice. Delati konkreten spomenik 

zato pomeni pravi kiparski praznik, ki jih 
ni bilo veliko od postavitve Valvazorjeve-
ga spomenika naprej.

Spomenik je vpet v prostor trga, zato 
sem se najprej odpravil na Videm na 
ogled lokacije. Hkrati sem pri županu 
poskušal dobiti informacijo, v kakšnih 
finančnih okvirih se lahko vrti izvedba. 
Temu primerno sem pripravil osnutek, 
ob izvedbi pa sem ugotovil, da se bo spo-
menik v dogovorjenih dimenzijah izgu-
bil v prostoru. Zato sem ga povečal za 
okrog deset odstotkov. Na ta način sem 
dosegel večjo harmonijo spomenika s 
prostorom. Izvedba ni bila preprosta za-
radi tehnične zapletenosti spomenika in 
zaradi karantene, ki je vendarle podalj-
šala rok izvedbe, kar mi je omogočilo 
dovolj časa za reševanje vseh problemov. 
K uspešni realizaciji je pripomoglo tudi 
dobro sodelovanje z občino in s podjetji, 
ki so pri projektu sodelovala. K izvedbi 

spomenika sta s svojo naklonjenostjo 
pripomogla tudi gospa Vanda Vremšak 
Richter in gospod Igor Kranjc, ki je veliko 
raziskoval delo bratov Kralj.

Ali imate kakšno osebno sporočilo 
za naše bralce?

Na otvoritvi spomenika sem prebral 
delček iz Francetove knjige Spomini slo-
venskega umetnika, pa bi ga za konec do-
dal tudi na tem mestu: »Vse je neizogib-
no iskanje lastne lučke! Vse je odvisno od 
srečnega navdiha trenutka, pri katerem 
nista pomembna niti izvir niti trajanje. 
Niti ni pomembna množina porabljene-
ga materiala, žlahtnost materiala pa le 
toliko, kolikor je od njega odvisen konč-
ni efekt in trajni obstoj iz materialnosti 
izvirajočega učinka« (France Kralj, Spo-
mini slovenskega umetnika, Nova revija, 
Ljubljana 1996, str. 109.) ■

Med izdelavo osnutka bratoma Kralj, januar 2020, fotoarhiv M.B.

Spodnji del spomenika v bronu med obdelavo, november 2020, 
fotoarhiv M.B.

Portretni del spomenika v vosku in modelirani deli v ozadju, 
september 2020, fotoarhiv M.B.
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Za več informacij in prijave, ki jih zbiramo do 30. septembra, smo vam

na voljo na elektronski naslov katja.zagar@rc-ribnica.si ali na

telefonsko številko 01/8361-120.

 

  Rokodelski center Ribnica vas vabi k vpisu v PLETARSKO in LONČARSKO ŠOLO.

V PLETARSKI ŠOLI se boste naučili osnovnih znanj pletarstva. Osnovna materiala pri uporabi

bosta vrbovo šibje in leska. Naučili se boste vseh postopkov pletenja, od tega, kako poiskati les

v gozdu, kako ga pravilno skladiščiti in obdelati s pomočjo orodij, do samega pletenja v

končne izdelke. 

LONČARSKA ŠOLA – ZAČETNO VRETENO je namenjena vsem, ki vas zanima oblikovanje gline

na lončarskem vretenu. Poudarek bo na spoznavanju materiala-gline in njenem ročnem

oblikovanju in osnovah oblikovanja gline na lončarskem vretenu (centriranje, cilinder). Po

osvojenem centriranju boste izdelali tudi nekatere manjše tradicionalne izdelke. 

Vse izdelke se boste naučili tudi glazirati.

Šoli bosta potekali od začetka oktobra 2021, do konca marca 2022, enkrat tedensko, po dve

uri v določenem terminu.

Cena pletarske šole je 240 eur, cena lončarske šole pa 280 eur.

MALA ŠOLA LONČARSTVA je namenjena osnovnošolskim otrokom (začetnikom). Potekala bo od

oktobra do konca aprila, ob torkih, od 17.00  do 18.15 ure.

Mladi lončarji se bodo seznanili z različnimi vrstami gline, barvami za glino, postopki ročne

obdelave gline in postopki oblikovanja gline na lončarskem vretenu. Izdelali bodo različne

uporabne in okrasne predmete.

Cena Male šole lončarstva je 35 eur na mesec.

PLETARSKA IN LONČARSKA ŠOLA 

MALA ŠOLA LONČARSTVA 

Po podrobnejšem študiju osebnosti in 
umetniškega dela bratov Kralj ter loka-
cije pred Jakličevim domom na Vidmu, 
kjer že stoji spomenik Franu Jakliču, sem 
zasnoval rešitev, ki v ospredje postavlja 
umetniško idejo bratov Kralj, ki zavrača 
ustaljene in uveljavljene norme (tudi 
spomeniške) ter strastno zagovarja živo 
in ustvarjalno energijo umetniške intui-
cije in seveda etike. 

France in Tone Kralj sta strastno za-
govarjala ustvarjalnost in zavračala us-
taljene norme. Iskala sta čisto, prvinsko 
umetniško sporočilo v snovi in obliki, ki 
odražata notranjega duha. Svoji umetni-
ški poti sta začela s skupno razstavo kot 
brata Kralj. Kasneje sta se kot umetnika 
razšla in postala glavna stebra ekspresi-
onizma oziroma nove stvarnosti na Slo-
venskem.

»Vse je neizogibno iskanje lastne luč-
ke! Vse je odvisno od srečnega navdiha 
trenutka, pri katerem nista pomembna 
niti izvir niti trajanje. Niti ni pomemb-
na množina porabljenega materiala, 
žlahtnost materiala pa le toliko, kolikor 
je od njega odvisen končni efekt in trajni 
obstoj iz materialnosti izvirajočega učin-
ka.« (Odlomek iz knjige: France Kralj, 
Spomini slovenskega umetnika, Nova 
revija, Ljubljana 1996, str. 109.)

Izvedbe spomenika sem se lotil z naj-
večjim veseljem, saj prav brata Kralj po-
osebljata eksistencialno (in ustvarjalno) 
bistvo slovenskega umetnika. Bila sta 
neizmerno predana svojemu poslanstvu 

umetnika. Družbi sta dala vse, dobila pa 
malo. 

Javnih spomenikov nista prav veliko 
postavljala, saj se dušebrižnim urejeval-
cem javnega prostora njune ideje niso 
zdele dovolj fine, pretehtane in umirje-
ne. Kot take so bile »pregrobe« za obču-
tljive ljubljanske duše. (Znan je primer 
napada na Francetovo »Prirodo« pred 
Narodnim muzejem leta 1939.)

Danes ni nič drugače. S spomenikom 
bratoma Kralj se mi je uspelo zelo prib-

ližati slovenski prestolnici. Prav blizu 
Ljubljani ne bom nikoli prišel – tako kot 
to ni uspelo Tonetu in Francetu Kralj. V 
veliko čast si štejem priložnost postavitve 
spomenika tako velikima umetnikoma v 
tudi po njima velikem Dobrepolju.

Spomenike so kiparjem ukradli že 
med obema sv. vojnama – tako lahko 
danes praviloma sodelujemo zgolj kot 
podizvajalci. Politikov pa spomeniki 
umetnikom ne zanimajo, zato jih danes 
ni na otovoritvi. ■

Govor kiparja Mirka Bratuša ob otvoritvi spomenika 
bratoma Kralj
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Obeležujemo nacionalni mesec sku-
pnega branja, ki se tradicionalno zače-
nja 8. septembra na mednarodni dan pi-
smenosti. Poglavitni namen projekta je 
okrepiti zavedanje ljudi o pomenu bra-
nja za vse generacije. Pri tem imajo po-
membno vlogo knjižnice, ki bralce vabijo 
k izposoji knjig in spodbujajo družinski 
obisk knjižnice kar se da zgodaj ter skup-
no branje. Želimo si, da bi rastli s knjigo 
tako, da bi spremljala otroka praktično 
od rojstva dalje vse življenje. Starši smo 
pri branju otrokom vzor, saj se ljubezen 
do branja in razvoj bralne kulture začne-
ta doma. Otroka motiviramo z glasnim 
branjem, skupnim gledanjem knjig, po-
govorom o knjižnih junakih, urejanjem 
domače knjižne zbirke, obiskom knjižni-
ce … Skupno družinsko branje poglablja 
tudi medsebojne odnose, povezuje ter 
prinaša občutek varnosti. Priporočamo, 
da otroke vključite v knjižnico čim prej, 
najkasneje pa pred vstopom v šolo, saj je 
obdobje med 4. in 6. letom otrokove sta-
rosti najprimernejše za redno srečevanje 
s knjigo. Kako pomemben je stik s knji-
go za posameznikov razvoj, dokazujejo 
številne raziskave. Tudi učenje in branje 
sta tesno povezana med seboj. Kdor rad 
in pogosto bere, si pridobiva besedni 
zaklad, krepi koncentracijo, domišljijo, 
razvija empatijo in poglablja znanje ter 
širi splošno razgledanost. Lažje in hitre-
je se prebija skozi navodila, rešuje teža-
ve in pridobiva raznovrstno vedenje. A 
vendarle ne beremo le za znanje, temveč 
tudi za sprostitev. Osvetljeni z lepoto in 
modrostjo besed tako tudi sami osvetlju-
jemo ter spreminjamo svet okoli sebe. 

V prostore knjižnice vas vabimo na 

ogled razstave fotografij, ki so nastale 
v okviru fotografskega natečaja Poletni 
bralni kotički. Udeleženci natečaja so 
ujeli v objektiv knjigo kot osrednji motiv 
fotografije (sebek ali drugo obliko foto-
grafije, ki vključuje knjigo). Fotografija je 
bila lahko posneta v prostoru ali zunaj v 
naravi, ki je v poletnem času še posebno 
vabljiva. Med vsemi zbranimi fotografija-
mi je fotograf Tamino Petelinšek izposta-
vil pet najboljših. Nagrado za najboljšo 
fotografijo je prejel Franci Novak. Vsem 
udeležencem natečaja čestitamo. Za 
mlade bralce smo v poletnem času prip-
ravili bralno spodbujevalno akcijo Poleti 
s knjigo. Otroci so tako med počitnicami 
morali prebrati vsaj tri knjige. Dve knjigi 
s priporočenega seznama na zloženki, ki 
so jo prejeli v knjižnici, in eno po lastni 
izbiri. Namen natečaja je poleg širjenja 
branja med drugimi namreč spodbuja-
nje branja kakovostne literature, saj so 
vse priporočene knjige prejele nagrado 
zlata hruška, znak kakovosti mladinskih 
knjig. Vsi otroci (bilo jih je zelo veliko), ki 

so v poletnem bralnem izzivu sodelovali 
in ga uspešno zaključili, so prejeli sim-
bolno nagrado. Največja nagrada pa je 
doživetje ob branju knjige. 

V knjižnici nadaljujemo nekatere bi-
bliopedagoške dejavnosti in dogodke, ki 
se lahko izvajajo v skladu z varnostnimi 
priporočili. Tako se otroci s težavami pri 
branju lahko udeležijo srečanja s tačka-
mi pomagačkami. Otroci ob spremljavi 
vodnika berejo terapevtskemu kužku, ki 
je vedno pripravljen vsakomur prisluh-
niti. Prijave za branje s tačkami poma-
gačkami potekajo v knjižnici. Ljubitelji 
pisane besede pa se bomo srečali tudi 
v že 8. sezoni bralnega kluba Dobrevolj-
ci. Na otvoritvenem druženju v mesecu 
septembru bomo gostili pisatelja Seba-
stijana Preglja.

Zakaj brati? "Če ne bomo brali, nas bo 
pobralo", pravi misel Toneta Pavčka. 

Videm 34, 
1312 Videm Dobrepolje 

Tel.: 01/786 71 40
Elektronska pošta: sikvidem@gro.sik.si

Beremo s tačkami pomagačkami. Psička Haiti je 
najboljša poslušalka.

Rebeka Jamnik – »Po maturi«, utrinek 
s fotografske razstave Poletni bralni kotički
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Nekaj utrinkov  
s fotografske 
razstave Poletni 
bralni kotički, ki 
je postavljena 
na ogled v 
prostorih 
knjižnice 
Dobrepolje.

Franci Novak – fotografija je prejela prvo mesto v okviru fotografskega natečaja Poletni bralni kotički (izbral Tamino Petelinšek).

Jernej Stare – »Prisluhni školjki« Luka Kirn – »Zapuščena«

Janko Nose –»Orientiraj se po soncu« Anuša Strnad – »Izumiranje«
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Uroš Gačnik

13. septembra 2021 smo začeli tečaj za 
gasilca pripravnika, ki smo ga tokrat 
prvič izvedli s pomočjo aplikacije Zoom. 
Tečaj je trajal 14 dni, vsak večer se je 
zvrstil drug predmet. Ob končni analizi 
smo ugotovili, da smo se najbolj čudno 
počutili predavatelji, saj smo vsebino 
predmetov razlagali ekranu, česar do 
sedaj nismo bili vajeni. Slušatelji pa so 
lepo sprejeli nov način dela in pohvalili 
organizacijo.  Tečaj smo sklenili 18. sep-
tembra s praktičnimi vajami, pri katerih 
smo od vseh udeležencev zahtevali po-
goj PCT. Na ta način smo lahko varno 
izvedli vse predpisane vaje ter samemu 
izobraževanju dodali naloge, s katerimi 
se bodo srečali na intervencijah. Tečaj je 
začelo 25 kandidatov, uspešno pa ga je 
zaključilo le 17. Sedaj je naloga poveljni-
kov društev, da kader aktivno vključijo v 
sistem obveščanja in nadaljujejo usposa-
bljanje mladega kadra.
Vsem novim gasilskim pripravnikom če-
stitam za uspešno opravljen tečaj, želim 
jim volje do dela, sreče in požrtvovalnos-
ti pri opravljanju nalog, ki nam jih nare-
kuje operativna pripravljenost. ■

Kljub koroni novi gasilski pripravniki v GZ Dobrepolje
Ko zaključimo osnovno šolo, običajno nadaljujemo s srednjo, nekateri gredo na fakulteto, nato na podiplomski 
študij ... Toda s tem naše izobraževanje še ni končano. Človek se uči, dokler je živ. Tako se je treba primerno izobraziti 
tudi za določene »prostočasne« dejavnosti, ki jih v življenju radi počnemo. Ker je gasilski poklic težek in je za to 
potrebno ogromno znanja, srčnosti, potrpljenja, energije in volje, smo gasilci vedno veseli, ko se v operativne vrste 
pridružijo novi člani in članice.    

PGD Hočevje Žiga Smrke, Cveto Starina 2
PGD Kompolje Julija Adamič, Tia Buščaj, Mark Strah 3
PGD Videm  Dobrepolje Sara Gognjavec, Janez Jakopič, Luka Koščak, Anja Pugelj 4
PGD Zagorica Ajda Erčulj, Žiga Kastelic, Jože Ljubič 3
PGD Zdenska vas Erik Erčulj, Natalija Erčulj, Natalija Pajk, Anže Strnad, Matic Zrnec 5

Intervencije PGD Videm - Dobrepolje v zadnjem času
15. avgusta ob 18.47 smo hiteli na po-
ziv, saj je v Podgorici puščal plin iz pli-
nohrama. Skupaj s PGD Ribnica in PGD 
Zdenska vas smo zavarovali kraj dogod-
ka ter počakali na dežurno službo, ki je 
preprečila nadaljnje uhajanje plina.

26. avgusta ob 23.14 smo hiteli na po-
moč z AED na cesto med Strugami in 
Smuko, kjer smo skupaj s PGD Struge 
poškodovani osebi nudili prvo pomoč 
do prihoda reševalcev NMP Ljubljana.

11. septembra ob 1.41 zjutraj smo sku-
paj z PGD Zagorica iskali pogrešano ose-
bo na območju Jauh, ki se je našla rahlo 
prezebla, vendar nepoškodovana. ■
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Primož Šporar

V zadnjih letih se uveljavljamo t. i. prvi 
posredovalci kot člani gasilskih društev, 
policisti, gorski reševalci ali pa kot samo-
stojne enote. Prvi posredovalci nimamo 
zdravstvene izobrazbe, imamo pa zelo 
obsežen tečaj prve pomoči in ustrezno 
opremo. Tako smo pomemben vmesni 
člen med laiki, ki nudijo prvo pomoč, in 
službo nujne medicinske pomoči. Taka 
pomoč še posebej pride prav v krajih, kot 
je recimo Dobrepolje, kjer reševalci do 
prihoda na kraj dogodka potrebujejo vsaj 
30 min, prvi posredovalci pa smo lahko 
na kraju že v petih do desetih minutah.

Najpomembnejše je, da kot laiki takoj 
priskočimo na pomoč, ko se znajdemo 
v bližini nenadno obolele ali poškodo-
vane osebe. Pri na primer zastoju srca 
ali pa hudi krvavitvi je pomembna vsa-
ka minuta. Pri nudenju prve pomoči je 
vedno treba poskrbeti za lastno varnost. 
Šele ko smo prepričani, da nam ne grozi 
nevarnost, se lahko prizadetemu prib-
ližamo. Splošno pravilo je, da prizade-
tega ne premikamo, razen če mu grozi 
neposredna nevarnost: na primer ogenj, 
strupeni plini, utopitev idr. Ko se pribli-
žamo prizadetemu, najprej poskušamo 
ugotoviti, ali gre za stanje, ki ga življenj-
sko ogroža. Najprej preverimo, ali je pri-
zadeti v zastoju srca. Zanj je značilno, 
da je prizadeti neodziven, ne diha in ne 

kaže znakov prisotnosti krvnega obtoka. 
Prizadetega stresemo za ramena in ga 
ogovorimo: »Ste v redu?« Če se prizade-
ta oseba odzove, ga poskušamo ohraniti 
budnega s pogovorom. Če se prizadeti 
ne odzove, glasno kličemo na pomoč, 
da pritegnemo pozornost drugih v oko-
lici. Nato sprostimo dihalno pot tako, da 
z eno roko prizadetega primemo za čelo 
in z drugo roko za brado ter glavo rahlo 
zvrnemo. Dihanje ugotavljamo tako, da 
poskušamo začutiti sapo na obrazu, da 
skušamo slišati sapo, in z opazovanjem 
premikanja prsnega koša. Prizadeti, ki 
sam zadovoljivo diha, ni v srčnem zasto-
ju in ne potrebuje oživljanja. Namestimo 
ga v stabilen bočni položaj, če ni suma 
na poškodbo hrbtenice. Prizadeti, ki ne 
dihajo, so najverjetneje v srčnem zastoju 
in potrebujejo strokovno pomoč. Pokli-
čemo številko 112 in povemo, KDO SMO, 
KJE SMO, KAJ SE JE ZGODILO, KOLIKO 
JE PONESREČENCEV (če jih je več) in 
KAKŠNO OSKRBO/POMOČ POTRE-
BUJEMO. Z dispečerjem ostanemo na 
liniji, da nam bo pomagal z nadaljnjimi 
navodili. Začnemo zunanjo masažo srca 
in umetno dihanje (razmerje 30 stiskov 
prsnega koša na sredini prsnice in nato 
dva vpiha). Če je prisotnih več ljudi, ne-
koga pošljemo po avtomatski eksterni 
defibrilator – AED. Oživljanje nadaljuje-
mo do prihoda reševalcev.

Če imamo na primer poškodovanca s 

hudo krvavitvijo, to lahko zaustavimo z 
neposrednim pritiskom s prsti oziroma 
z roko na rano, pri tem, če je le mogoče, 
uporabimo sterilno gazo. Druga možnost 
je kompresijska preveza s povojem. Tre-
tja možnost je pritisk na krvavečo žilo (v 
dimljah s pestjo, druga mesta s prsti). 
Ob najhujših krvavitvah (pri na primer 
odtrganinah ali zmečkaninah) upora-
bimo Esmarchovo prevezo uda (na pri-
mer s trikotno ruto ali pogojno pasom), 
pri čemer moramo nujno označiti uro 
namestitve (nameščena je lahko največ 
dve uri).

S klicem na 112 dispečer pošlje na kraj 
dogodka ustrezno ekipo nujne medicin-
ske pomoči. Ko gre za nujna stanja (za-
stoj srca, hude krvavitve, hujše poškod-
be, delovne nezgode …), smo alarmirani 
tudi mi, prvi posredovalci. Zato so za 
nas zelo pomembni stalno izobraževa-
nje in najrazličnejše vaje. Tako smo se 
tudi letos štirje prvi posredovalci PGD 
Videm  - Dobrepolje udeležili Srečanja 
prvih posredovalcev, ki se je v soboto, 4. 
septembra, odvijalo na Jezerskem. Sreča-
nje je sicer družabne narave, glavni del 
pa je vseeno tekmovanje 16 ekip, ki smo 
se pomerile na devetih različnih scenari-
jih: alergijska reakcija in posledično pa-
dec ponesrečenca z delovnega odra, za-
stoj srca pri srčnem bolniku z dodatnim 
sumom na zastrupitev, utopljen otrok 
v jezeru, panični napad, odtrgana roka 

Pomen prve pomoči in 4. Srečanje prvih posredovalcev
Prva pomoč je moralna dolžnost vsakega izmed nas, ko se znajdemo v bližini nenadno obolele ali poškodovane osebe. 
Namen prve pomoči je reševanje ogroženega življenja oziroma preprečitev poslabšanja stanja obolelega oziroma 
poškodovanega do prihoda službe nujne medicinske pomoči. 
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in šok, zastrupitev z alkoholom in sum 
storitve kaznivega dejanja, požar na pi-
kniku in hude opekline, eksplozija z več 
huje poškodovanimi in na zadnji postaji 
težja zapora dihalne poti pri dojenčku z 
mamico, ki si je v paniki hudo porezala 
roko. Naša ekipa v sestavi Boštjan, Miha, 
Primož in Dejan se je uspešno spopadla 
z vsemi nalogami in na koncu med 16 

ekipami dosegla odlično četrto mesto.
Kako pomembna je celotna veriga v 

primeru nenadnega obolenja ali nesre-
če, ko na pomoč prvi priskočijo očivid-
ci, nato pomagajo prvi posredovalci in v 
nadaljevanju reševalci, se je izkazalo tudi 
med samim srečanjem. Ravno pred kosi-
lom je namreč prišlo do prave, hude pro-
metne nesreče dveh motoristov nedaleč 

stran. Takoj so se odzvale vse razpoložlji-
ve ekipe reševalcev, gasilcev in policije, 
bile v nekaj minutah na kraju nesreče 
in uspešno oskrbele poškodovana mo-
torista. Huje poškodovani je bil potem s 
helikopterjem prepeljan v bolnišnico. Ne 
pozabite, takojšnja in hitra pomoč rešuje 
življenja! ■

Ureditev okolice gasilskega centra PGD Videm Dobrepolje 
in občni zbor
Da je urejena okolica domačije ogledalo dobrega gospodarja, se zavedamo tudi gasilci. Celo leto skrbimo za košnjo 
trave, pobiramo odpadke, čistimo dvorišče. Vroč vikend med poletnimi počitnicami smo izkoristili za delovno akcijo, 
pri kateri smo še dodatno uredili okolico doma. 

Uroš Gačnik

Predsednik Ivo Krivec je začel izkop že v 
petek, drugi pa smo se zbrali v soboto in 
nedeljo, 21. ter 22. avgusta 2021. Priza-
devno smo pristopili najprej k nasutju, 
utrjevanju ter nadalje polaganju robni-
kov. Sledili so betoniranje, izravnava, utr-
jevanje z vibrirno ploščo in ne nazadnje 
polaganje plošč ter nasutje zemlje. Med 
temi deli je druga ekipa uredila spodnje 
prostore gasilskega centra, kjer se je 
kasneje naredil preboj stene, ki bo tako 
povezal garažo v en prostor. Z rušitvijo 

stene smo dosegli tudi to, da bo vstop v 
gasilsko vozilo lažji, varnejši in hitrejši. 
Uredili smo tudi izkop in nasutje pred 
novo garažo, kjer podlago nameravamo 
preplastiti z asfaltom. V ta namen so se 
položili tudi robniki, ki bodo ločevali as-
faltirano površino od trave. 

Odpeljali smo tudi zbrani stari papir, 
ki ga je bilo v letošnjem letu za pribl. 11 
ton, in s tem pridobili nekaj finančnih 
sredstev, ki jih namenjamo za nakup ga-
silske opreme.

Člani, ki smo se delovne akcije ude-
ležili, smo kljub visokim temperaturam 

PGD LOKACIJA DEFIBRILATORJA  AED-JA NASLOV

PGD VIDEM – JAKLIČEV DOM (SPREDNJA STENA STAVBE) VIDEM 34

– ELEKTRO DOBREPOLJE (VHOD V STAVBO) VIDEM 42

– GASILSKI DOM PGD VIDEM (VOZILO GVM-1) VIDEM 37b

– ELMA TT TOVARNA TRANSFORMATORJEV (SPREDNJA STRAN STAVBE) PREDSTRUGE 29

– ZAVOD SV. TEREZIJE (V STAVBI) VIDEM 33a

PGD ZDENSKA VAS – GASILSKI DOM PGD ZDENSKA VAS (SPREDNJA STRAN STAVBE) ZDENSKA VAS 59

– VAŠKI DOM CESTA (SPREDNJA STRAN STAVBE) CESTA 38a

PGD HOČEVJE – GASILSKI DOM PGD HOČEVJE (SPREDNJA STRAN STAVBE) HOČEVJE 19

PGD STRUGE – STARI GASILSKI DOM (SPREDNJA STRAN STAVBE) PRI CERKVI 1, STRUGE

PGD KOMPOLJE – GASILSKI DOM PGD KOMPOLJE (SPREDNJA STRAN STAVBE) KOMPOLJE 60

PGD ZAGORICA – GASILSKI DOM PGD ZAGORICA (SPREDNJA STRAN STAVBE) ZAGORICA 36a

PGD PONIKVE – GASILSKI DOM PGD PONIKVE (SPREDNJA STRAN STAVBE) PONIKVE 45

– PRIZMA PONIKVE, POSEBNI SOCIALNOVARSTVENI ZAVOD RS (V STAVBI) PONIKVE 76

LOKACIJE AVTOMATSKIH EKSTERNIH DEFIBRILATORJEV (AED)

V nujnih primerih, ko je potrebna uporaba AED-ja, pokličite številko 112.
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Uroš Gačnik, PGD Videm

Vzroki za nastanek potresov so izbruhi 
ognjenikov, plazovi in eksplozije bomb, 
najmočnejše potrese pa povzroči premi-
kanje tektonskih plošč. Poznana so nam 
območja, kjer je večja možnost za na-
stanek potresa. Največkrat pride do na-
stanka tam, kjer se plošče stikajo in drsijo 
druga ob drugi. Pri tem pride do močne-
ga trenja, kamnine naraščajo, dokler ne 
počijo, kar vodi do hitrega zdrsa, v okoli-
co se sprostijo tresljaji, ki jih čutimo kot 
potresne valove. 

Hipocenter in epicenter potresa
Večina potresov ima žarišče ali hipocen-
ter v globini od 5 do 30 km, lahko pa tudi 
do 700 km globoko. Potresni valovi se iz 

žarišča širijo v vse smeri. Potresne sun-
ke čutimo le, če potresni valovi dosežejo 
površje. Najmočnejši so v nadžarišču ali 
epicentru − točki na Zemljinem površju, 
navpično nad žariščem potresa. Seizmo-
logi preučujejo in beležijo ter spremljajo 
potrese, ki se jih letno na svetu primeri 
kar 10.000 in jih večino zaznajo le seiz-

mografi, ljudje pa jih ne občutimo. Stop-
njo, moč ter učinke potresa od leta 1992 
določijo z evropsko makroseizmično le-
stvico (EMS).

Mesec oktober bomo tudi gasilci iz 
PGD Videm obeležili na več različnih 
načinov. Imeli bomo dan odprtih vrat, 
preverili bomo hidrantni sistem, izvedli 
vajo, pri kateri bo poudarek na reševanju 
ljudi in živali, ter vajo gašenja v primeru 
potresa. Nadaljevali bomo sodelovanje 
z Osnovno šolo Dobrepolje in vrtcem 
Ringaraja, s katerima načrtujemo vajo. 
Tako bomo skušali k sodelovanju pri-
tegniti tudi čim več mladih. Vsekakor pa 
priporočamo, da si ogledate priloženo 
zloženko in ponovite ključne dejavnosti 
v primeru potresa. ■

Po potresu lahko zagori ...
... je tema letošnjega meseca oktobra – meseca požarne preventive. V zvezi s potresom se je v preteklih letih na državni 
in regionalni ravni odvilo že kar nekaj priprav in vaj, ki so odličen pokazatelj pripravljenosti sil zaščite in reševanja. Na 
Gasilski zvezi Slovenije je komisija za preventivo v sodelovanju z Upravo Republike Slovenije za zaščito in reševanje v 
letošnjem letu pripravila letak, ki podrobno opozarja na morebitne nevarnosti, ki se primerijo. Tokrat letaki in plakati 
ne bodo razdeljeni v fizični obliki. Ozaveščanje prebivalstva bo potekalo na sodoben način po družbenih omrežjih, z 
objavami v lokalnih občilih, v pogovornih oddajah, po TV-ju, radiu itd.

marljivo delali, in tako smo z lastnimi 
rokami uredili vse potrebno. Čakajo nas 
še nekaj dela z obdelavo in postavitvijo 
stebrov, kjer bomo izobesili zastave, as-
faltiranje, izdelava podpornega nosilca, 
ureditev tlaka v novi garaži, beljenje. 
Tako bomo s temi dejanji zaključili pro-
jekt ureditve okolice in garaže. V imenu 
vodstva PGD Videm bi se rad zahvalil 
vsem, ki ste si kljub obilici dela in obdob-
ju dopustov vzeli čas. Tako je bilo samo 
v tem koncu tedna narejenih 262,5 de-
lovne ure.

Naslednji petek, 27. avgusta 2021, 
smo zaradi zakonodaje z upoštevanjem 
epidemioloških ukrepov izvedli občni 
zbor društva. Pregledalo se je delovanje 
društva v preteklem letu, kjer smo ugoto-
vili, da smo kljub omejitvam v letu 2020 
opravili 1567,8 delovne ure, od tega 214,5 
ure na intervencijah. 

Leto 2020 bi moralo biti slovesno. PO-
GUM IN PONOS že 120 let v PGD Videm 
- Dobrepolje je bilo geslo, ki smo si ga 
izbrali ob praznovanju 120 letnice delo-
vanja. Žal so nam protikoronski ukrepi 

preprečili izvedbo slovesnosti. Praznova-
nje tako visokega jubileja bomo vsekakor 
naredili ob prvi priložnosti. Slovesnost 
bomo združili s slovesnim prevzemom 
gasilskega centra, ki je dobil novo podo-

bo. Poleg svežih barv ostrešja, fasade in 
vrat pročelje centra krasi podoba sv. Flo-
rijana, ki ga je umetniško upodobil Dani 
Novak. Prav tako konec letošnjega leta 
nestrpno pričakujemo prihod novega 
vozila GVC 16/25, ki nam bo vsekakor v 
veliko pomoč pri opravljanju operativne 
dejavnosti.

Poveljnik Dejan Pugelj je na občnem 
zboru podal poročilo o izvedenih dejav-
nostih v letu 2020 na področju operati-
ve. Tako se je posredovalo na trinajstih 
intervencijah:
• enkrat nepotrebne oz. lažne interven-

cije, 
• enkrat delovne in rudniške nesreče, 
• trikrat požari v objektih,
• petkrat reševanje obolelih oseb, 
• enkrat požari na prometnih sredstvih. 

Operativni člani so se še pred zaprtjem 
izobraževali, imeli vaje, pridobili pa smo 
tudi štiri gasilske pripravnike, ki se že 
vestno udeležujejo vaj in intervencij.

V slogi je moč, na pomoč! ■

Vir slike: internet, GZS, komisija za preventivo
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Z delom do dostojnega življenja
Tretja nedelja v oktobru je misijonska nedelja, ko se še posebej spominjamo vseh trpečih ljudi po svetu in dela naših 
misijonarjev, ki skušajo te stiske omiliti. Še posebej se spomnimo misijonarja iz naše župnije, Toneta Grma, ki deluje v 
Mozambiku.

Župnijska Karitas Dobrepolje-Videm

Marta Šuštar

V juliju sva se s sodelavko župnijske Kari-
tas udeležili srečanja z misijonarji, ki de-
lujejo v Afriki in so bili na dopustu doma 
v Sloveniji: s. Bogdano Kavčič (Ruanda), 
s. Vesno Hiti (Burundi) in Janijem Mese-
cem (Madagaskar). Misijonarji skupaj s 
sestrami domačinkami spremljajo revne 
družine, ki so dobile priložnost za delo 
na misijonih preko akcije »Z delom do 
dostojnega življenja«. 

 »Z delom do dostojnega življenja« je 
dobrodelna akcija, ki jo v sodelovanju s 
slovenskimi misijonarji že 11 let vodi Slo-
venska karitas in predstavlja trajno pod-
poro družinam v Afriki, da se z lastnim 
delom preživijo in dostojno živijo. V 
jesenskih mesecih poteka tudi dobro-
delna akcija »Za srce Afrike«, s katero se 
zbirajo sredstva za gradnjo ali obnovo 
šol, zdravstvenih centrov, vodnjakov in 
drugih objektov za preskrbo z vodo ter 
za nakup hrane za otroke, da dobijo en 
obrok hrane v šoli.

Na afriškem podeželju družine pogos-
to nimajo niti toliko zemlje, da bi lahko 
pridelale dovolj hrane za preživetje dru-
žinskih članov, priložnosti za druga dela 
pa so redke. Slovenska karitas zato z 
zbiranjem trajnih mesečnih prispevkov 
v okviru te dobrodelne akcije revnim 
družinam v Afriki omogoča, da z lastnim 
delom lahko preživijo svoje družine in 
dostojneje živijo. S pomočjo slovenskih 

misijonarjev ter ob dobroti kar 600 slo-
venskih družin oziroma darovalcev, ki so 
se do sedaj odzvali na akcijo in podpirajo 
družine z rednim mesečnim darom 6, 12, 
24, 30, 50 ali več evrov, mnogi domačini 
dobijo zaposlitev in plačilo za svoje delo. 
Na misijonih domačini pomagajo v zdra-
vstvenih centrih, šolah, porodnišnicah 
(čiščenje, urejanje vrta, drobljenje ka-
menja za gradnjo …) in v okviru drugih 
dejavnosti za skupno dobro kraja. Že 1 
EUR na dan je na afriškem podeželju ali 
predmestjih dovolj, da petčlanska druži-
na lažje preživi. S tem zaslužkom starši 
lahko omogočijo družinskim članom 
hrano, zdravstveno oskrbo (plačilo za-
varovanja, zdravila) ter otrokom šolanje 

(šolnina, uniforme ...). Misijonarji orga-
nizirajo tudi razne tečaje in usposabljajo 
domačine za razne obrti. Poleg tega so 
nekateri misijonarji najeli tudi zemljo in 
s tem dali družinam priložnost za delo 
na polju, kjer višek hrane, ki jo skupaj 
pridelajo, lahko prodajo na trgu in tudi 
s tem nekaj zaslužijo. 

Sestra Bogdana Kavčič, ki spremlja 
družine v Ruandi, pravi: »Odkar te revne 
žene tukaj delajo, več ne prosjačijo. Prej 
so bile stalno tukaj in so nas prosile za 
denar, hrano. Nemogoče je bilo poma-
gati vsem. Poleg tega jih mi ne smemo 
ustvarjati odvisne.«

Sestra Vesna Hiti, ki deluje v Rwisabiju 
v Burundiju, je rekla: »Največ teh revnih 

Sestra Bogdana Kavčič v Afriki deluje že 47 let.

Mnogi domačini z gradnjo stavb v razvojnih projektih Karitas 
prejmejo plačilo, ki izhaja iz zbranih sredstev v akciji Z delom do 
dostojnega življenja.

Pomoč šolarjem s hrano za šolsko malico v Ampitafa na 
Madagaskarju. Vir: Slovenska karitas
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družin smo odkrili na ta način, ker otro-
ci niso hodili v šolo. Zelo veliko otrok je 
zapustilo šolo, ker jim starši niso mogli 
kupiti uniform, ki pa so obvezne. Treba 
jim je pomagati, da bodo njihovi otroci 
izobraženi in bodo lahko opravljali še 
kakšen drug poklic in tako zaslužili za 
življenje.« 

Akcija je do sedaj obrodila zares lepe 
sadove.

Pričevanja domačinov in misijonar-
jev:

Damien iz Musanka v Ruandi: »Vesel 
sem, da lahko zaslužim denar s svojim 
delom. Lahko sem kupil zemljišče in za-
čel graditi hišo. Kupil sem tudi pet koz in 
enega pujsa. Na mesec tudi nekaj prihra-
nim za potrebe družine in za zdravstve-
no zavarovanje.«

Remegie iz Rwisabija v Burundiju: »Z 
ženo imava štiri otroke. Bil sem v skrajni 
revščini, ker nisem imel zemlje za obde-
lovanje. Zadolževal sem se, ker nisem 
mogel gledati, da moji otroci trpijo lako-
to. Nisem si upal niti pomisliti, kako bom 
te dolgove vračal. Nameraval sem pobeg-
niti od doma, ker sem se bal zapora. Te-
daj se mi je ponudila priložnost za delo. 
Z zaslužkom sem že poravnal dolgove, 
moji otroci gredo znova v šolo, imamo 
zdravstveno zavarovanje. Zdaj imamo 
tudi dobro hrano, ker v združenju pri-
delujemo šampinjone in zelenjavo in to 
lahko prodamo.«

Lidija iz Rwentobuja v Ugandi sama 
skrbi za sedem otrok. Imajo hišico iz 
blata, ne pa zemlje za obdelovanje. Štir-
je otroci še hodijo v šolo. Sedaj ko dela 
pri sestrah in zasluži, ima dovolj hrane 
in lažje plača šolanje.

Sestre v kraju Maimine v Eritreji vsa-
ko leto vključijo deset ranljivih žena in 
jih učijo veščin, kot so tkanje, vezenje in 
pletenje. Te ženske potem iz programa 
dobijo še podporo za nakup vsega mate-
riala in strojev, da lahko doma začnejo to 
obrt in tako samostojno preživljajo dru-
žine s prodajo izdelkov. Nato se ponovi 
proces pri novi skupini desetih žensk.

Laiška misijonarka Katja, ki spremlja 
18 družin pri delu na misijonu Janeza 
Krmelja v kraju Ampitafa na Madaga-
skarju: »Tukaj si reven, če imaš samo 
en lonec in si moraš, ko kuhaš dve hra-
ni, drugega izposoditi od soseda. Vsaka 
ženska ima vsaj šest otrok, večinoma so 
samohranilke. Napredek družin, ki dela-
jo na misijonu dvakrat tedensko in zaslu-
žijo, se najbolj vidi pri otrocih, ki sedaj vsi 

hodijo v šolo. Vsaka od teh žena je do-
bila tudi svoj košček zemlje, kjer sadijo 
banane, klinčke in kavo, s čimer se bodo 
lahko preživljali v prihodnje. Pri delu si 
medsebojno pomagajo.«

Brezposelne matere iz 19 družin v 
Albaniji opravljajo različna dela na misi-
jonu v Gramshu, kjer deluje sestra Vida 
Gerkman. 

Že štiri leta preko akcije »Z delom do 
dostojnega življenja« podpirajo tudi delo 
domačinov, učiteljev in zdravstvenih de-
lavcev na misijonih v Afriki. Trenutno s 
pomočjo več darovalcev omogočijo za-
poslitev enajstih zdravnikov in desetih 
pedagoških delavcev. Ta podpora pripo-
more k boljši kakovosti dela v šolah in 
zdravstvenih centrih. Mesečne plače se 
razlikujejo od države do države in znaša-
jo večinoma od 50 do 250 EUR. 

Denar, ki se zbira v teh akcijah, gre ne-
posredno k našim slovenskim misijonar-
jem brez kakšnih posrednikov. Sodelav-
ci Slovenske karitas spremljajo delo na 
misijonih in se tudi na terenu prepriča-
jo, kam gre denar in kako se porabi. Slo-
venski misijonarji in misijonarke, sestre 
domačinke in sodelavci Karitas so vsem 
darovalcem neizmerno hvaležni in bodo 
z veseljem še naprej spremljali te revne 
družine ter zdravstvene in pedagoške 
delavce ter jim omogočali delo in plačilo 
zanj preko vašega mesečnega daru.

Vsi, ki bi želeli sodelovati v tej akciji, 
kar je mogoče storiti s trajnikom ali po-
ložnico, se lahko obrnejo na Slovensko 
karitas, Kristanova ulica 1, 1000 Lju-
bljana, tel.: 01 300 59 60, info@karitas.
si. Obrazec za sodelovanje v elektronski 
obliki je na www.karitas.si. Za več infor-
macij: Jana.Lampe@karitas.si, tel. št.: 01 
300 59 68 ali 031 344 481.

Obvestila o dobrodelnih akcijah Kari-
tas so na poličkah za klopmi v župnijski 
cerkvi na Vidmu.

Svečke KARITAS
Tudi letos bodo v oktobru na voljo svečke 
Karitas iz prozornega materiala, ki se po-
polnoma reciklira. Svečke imajo tri mo-
tive. V vsaki škatli bodo vsi trije motivi.

Namen teh svečk je zbiranje darov za 
Karitas, zato svečk ne prodajamo, ampak 
prosimo za prostovoljne prispevke. Za-
vedamo se, da je prižiganje prevelikega 
števila sveč okolju škodljivo, zato vas va-
bimo, da ob 1. novembru ali med letom 
prižgete kakšno svečo manj ali manjšo 
svečo in del sredstev namenite za ljudi v 

stiski. Svoj dar za ljudi v stiski lahko na-
menite s prispevkom za svečo Karitas, če 
pa svečke ne želite oz. je ne potrebujete, 
pa lahko vseeno namesto svečke daruje-
te za potrebe župnijske Karitas. Svečke so 
primerne tudi za darilo ob smrti svojcev.

Svečke bodo v župnijski cerkvi na Vid-
mu pod korom, v cerkvi v Ponikvah in v 
Strugah oz. pri sodelavkah Karitas v Po-
nikvah in v Strugah. 

POHVALA
Splošno je znano, da ljudje raje izrečemo 
kritiko kot pohvalo, a priznajmo si, da 
vsak raje sliši pohvalo kot kritiko. Največ 
kritik so seveda deležni državni politiki, 
za njimi pa vsi po vrsti: učitelji, zdravniki, 
duhovniki, župani, uradniki, trgovci, di-
rektorji, naši šefi v službah, tudi sodelav-
ci in sosedje ... samo mi sami smo najbrž 
tisti, ki delamo vse prav in si zaslužimo 
vso pohvalo in nas nihče ne sme kritizi-
rati. Pri kritikah smo običajno glasni in 
ostri, pohvalo pa izrečemo sramežljivo 
ali pa jo raje kar zamolčimo. Tudi večina 
medijev nas spodbuja, da naj tako raz-
mišljamo. Tako imamo vsi občutek, kako 
slabo se nam godi in kakšne krivice se 
nam dogajajo.

Zaradi vsega tega želim danes javno 
izreči nekaj pohval.
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Vsi smo najbrž opazili, da je naše po-
kopališče sedaj res vzorno urejeno in 
vzdrževano. Pohvala podjetju, ki to delo 
opravlja, in pohvala občini, ki je takega 
najemnika izbrala.

Pogosto grem na sprehod po potki ob 
parkirišču za občinsko zgradbo. Letos me 
je prijetno presenetilo in prav razveselilo, 
ko sem opazila, da za gasilskim domom 
na zelenici namesto plevela raste ajda. 
Kdor koli si je že to zamislil in izvedel, si 
zasluži pohvalo.

Hvala tistemu, ki je poskrbel (verje-
tno občina), da so bili letos pleveli in 
trava okoli prometnih znakov ob cestah 

natančno pokošeni. Tam se namreč za-
raščajo najtrdovratnejši pleveli. Če jih ne 
odstranjujemo, dozori seme, ki se potem 
razseje naokrog po njivah.

Hvala našim sosedom. Ko nam je le-
tos vihar razkril streho na gospodarskem 
poslopju, je sosed Simon takoj priskočil 
na pomoč in organiziral celo ekipo, da so 
streho hitro popravili. Sosed Primož pa 
je požrtvovalno pomagal pri težkem in 
umazanem delu spravila slame.

Sama vidim med ljudmi veliko lepe-
ga in dobrega, še posebej pri ljudeh, ki 
živijo skromno in so hvaležni za vse, kar 
imajo. Opažam tudi veliko požrtvovalne 

sosedske pomoči. Hvaležna sem prosto-
voljcem in prostovoljkam Karitas, še po-
sebej pa tistim, ki pridete pomagat, kadar 
imamo pri Karitas kakšna težja fizična 
dela. Hvaležna sem vsem, ki podpirate 
delo Karitas in ste pripravljeni nekaj da-
rovati za tiste, ki imajo manj, da jim lahko 
nekoliko pomagamo.

Trudimo se v tem čudnem in nemir-
nem svetu videti tudi lepe stvari, in kma-
lu bomo izkusili, kako že majhno prizna-
nje ali pohvala osreči človeka, ki mu je 
bila pohvala namenjena, osreči pa tudi 
nas same, ko začutimo, da smo nekomu 
s tem polepšali dan. ■

PROSIMO, DARUJTE KRI!
 

V ponedeljek, 18. oktobra 2021, od 7. do 13. ure v Družbenem domu Grosuplje.

V torek, 19. oktobra 2021, od 7. do 12. ure v Jakličevem domu, Videm - Dobrepolje. 
V sredo, 20. oktobra 2021, od 7. do 12. ure v Župnijskem domu v Šentvidu pri Stični.

V četrtek, 21. oktobra 2021, od 7. do 13. ure v Srednji šoli Josipa Jurčiča v Ivančni Gorici. 

Zaradi zaščite krvodajalcev in zaposlenih ter preprečevanja možnih prenosov bolezni izvajamo prilagojene krvodajalske akcije. 
Krvodajalce prosimo za predhoden telefonski dogovor o uri prihoda in preverjanju pogojev za darovanje krvi.

PROSIMO, POKLIČITE NEKAJ DNI PRED AKCIJO IN SE NAROČITE NA DAROVANJE KRVI!

Vsak delovni dan od 7. do 15. ure na tel. št.:  051/389 270, 051/671 147, 030/716 796.

Krvodajalcem se zahvaljujemo za odziv, razumevanje ter upoštevanje vseh preventivnih zaščitnih ukrepov.

Društvo Sožitje Grosuplje
Društvo Sožitje Grosuplje, Ivančna Gorica, Dobrepolje že od leta 1998 dalje povezuje otroke, mladostnike in odrasle z 
motnjami v telesnem in duševnem razvoju ter njihove svojce iz občin Grosuplje, Ivančna Gorica in Dobrepolje. Društvo 
nudi prostor za druženje teh oseb ter njihovih staršev, skrbnikov, družinskih članov. 

Barbara Škerlj

Tu je prostor za izmenjavo informacij 
in izkušenj, za pogovor in medsebojno 
svetovanje ter druženje, kjer je sprejet 
prav vsakdo, ne glede na svojo težavo ali 
motnjo.  

Smo društvo, ki bi želelo prav vsake-
mu staršu ter njegovemu družinskemu 
članu s posebno potrebo zaradi motnje 
v telesnem in duševnem razvoju omo-
gočiti lažje spoprijemanje z ugotovljeno 
prizadetostjo in posebnimi vlogami dru-
žinskih članov, pomagati najti ustrezne 

informacije in ponuditi svoje bogate ži-
vljenjske izkušnje ter zagotoviti vsako-
mur ne glede na njegovo motenost pri-
jetno druženje v družbi sebi enakih. V ta 
namen izvajamo različne dejavnosti, in 
sicer: klubska dejavnost, plesna dejav-
nost, izleti, novoletno srečanje, vikend 
seminarji in programi vseživljenjskega 
učenja, ki jih organizira Zveza Sožitje. V 
okviru društva imamo izobraževalne se-
minarje, namenjene družinam, ki živijo z 
osebami z motnjo v razvoju. Tu se sezna-
njamo s strokovnimi temami ter si hkrati 
izmenjujemo svoje življenjske izkušnje.  

K izvedbi vsega navedenega veliko pri-
pomorejo prostovoljci. Ti prihajajo tako 
iz vrst staršev oseb s posebnimi potre-
bami kot drugih srčnih oseb, ki so del 
svojega življenja in izkušenj želeli deliti 
z osebami s posebnimi potrebami. Prav 
za vse velja, da njihovo druženje pri na-
ših članih pušča sledi in jih dela srečne 
v njihovem posebnem svetu. 

Če se nam želite pridružiti, nas pok-
ličite po telefonu na: 051 672 084 ali 031 
600 020. Pišete nam lahko tudi na ele-
ktronski naslov: sozitje.grosuplje@siol.
net. ■
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Ne bodi sam, pridruži se nam
IZ DRUŠTVA UPOKOJENCEV DOBREPOLJE

Izlet v Postojnsko jamo
Društvo upokojencev Dobrepolje je 25. avgusta organiziralo izlet. Z avtobusom smo se odpeljali do Postojne in si 
ogledali nekaj znamenitosti.

Andreja Vreg, DU Dobrepolje 

V jutranjih urah smo se zbrali in se z av-
tobusom, ki je bil poln veselih potnikov, 
odpravili na pot proti Primorski. Prvi po-
stanek smo naredili na Vrhniki. Po vnap-
rej dogovorjeni zmerni ceni smo si privo-
ščili dobro kavico za lep začetek dneva. 
Pot smo nadaljevali skozi Logatec in po 
obrobju Planinskega polja. V zadnjih le-
tih, ko vedno hitimo po avtocesti, smo 
že kar malo pozabili na njegove lepote. 
Na južnem obrobju polja, takoj za starim 
mostom, ki vodi čez reko Unico, smo se 
ustavili ob gradu Hošperk. V 17. stoletju, 
ko so ga zgradili knezi Eggenbergi, je 
veljal za najmogočnejši baročni dvorec 
v Sloveniji. Danes lahko vidimo le veli-
ke obraščene ruševine, del nekoč ime-
nitnega dvorca, ki so ga leta 1944 požga-
li. Pod cesto, v neposredni bližini gradu, 
je ohranjen star grajski hlev ter z zidovi 
obdano travnato dvorišče. Tukaj je lično 
urejena etnološka zbirka starega orodja 
in drugih predmetov, najdenih na tej lo-
kaciji. Vse skupaj je lep ambient za razne 
prireditve, včasih pa tudi poroke. Mi smo 
se malo okrepčali in skozi Unec pot po 
avtocesti nadaljevali do Postojne.

Najprej smo se ustavili na letališču, 
kjer je papež Janez Pavel II. leta 1996 ob 
70.000 glavi množici vernikov praznoval 

svoj rojstni dan. Nas pa je tokrat zanima-
la predvsem zbirka starodobnih letal, ki 
jo hrani letališče Postojna. Sprejel nas je 
gospod Jaka Jaklič, dolgoletni vodja šola-
nja pilotov na tem letališču, in nam raz-
kazal zbirko. Je član skupine »oldtimer«, 
ki skrbi za ohranjanje starodobnih, pre-
težno lesenih jadralnih in motornih letal. 
Z dušo in srcem je pri letalstvu, poln je 
zanimivih podatkov in prigod, tako da 
smo ga z zanimanjem poslušali in je čas 
kar prehitro minil.

Po malici smo se z letališča namenili 
čez avtocesto v središče Postojne, mimo 
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znamenite stavbe brivsko-frizerskega 
salona Ozbič, do Notranjskega muzeja 
Postojna. Tukaj je predstavljena najbolj 
celovita zbirka o krasu v Evropi. Biolog in 
jamar, dolgoletni raziskovalec in dober 
poznavalec krasa, gospod Primož Renko 
nam je razstavo brezplačno zelo slikovito 

predstavil.
Nazadnje smo si ogledali še Po-

stojnsko jamo, ta biser našega krasa, ki 
že več kot 200 let privablja turiste od bli-
zu in daleč. Človek se kar ne more naču-
diti lepoti, ki jo je milijone let ustvarjala 
narava. Ko smo se z vlakcem pripeljali 

iz jame, smo bili že kar malo utrujeni in 
pošteno lačni. Še dobro, da nas je kosilo 
čakalo zelo blizu, v hotelu Jama. Okrep-
čali smo se, prijetno kramljali, nato pa se 
polni novih vtisov na večer vrnili v našo 
lepo Dobrepoljsko dolino. ■

Dogodki v Društvu gobarjev Štorovke Šentrumar 
Hočevje v preteklih mesecih 
Mikološko društvo Kostanjevka Zreče je v mesecu avgustu 2021 organiziralo že 22. mednarodno srečanje gobarjev na 
Resniku pod Roglo. V mesecu juniju smo v Jakličevem domu na Vidmu organizirali predavanje o gobah. Odpovedana 
je bila tradicionalna razstava gob v Hočevju.

Gerta Gregorka 

Srečanje gobarjev na Resniku pod Rog-
lo – Vremenska napoved organizatorjem 
22. mednarodnega srečanja gobarjev na 
Resniku pod Roglo je bila naklonjena, 
gobe malo manj. Veselili smo se sreča-
nja z njimi in članov drugih gobarskih 
društev. Ko smo prispeli na Resnik, so 
se pri domu krajanov že zbirali gobar-
ji, člani gobarskih društev iz Slovenije. 
Člani Mikološkega društva Kostanjevka 
Zreče so poskrbeli za vodeno gobarjenje 
z njihovimi vodiči po okoliških gozdovih. 
Čudovit teren za sprehod po gozdu in go-
barjenje, a naše košare so bile večinoma 
prazne. Primerki, ki smo jih nabrali, so 
bili precej v slabem stanju. Determina-
torji, poznavalci gob, so se potrudili in 
postavili razstavo. Udeleženci srečanja 
smo kljub letošnji slabi rasti nabrali več 
kot 120 različnih primerkov gob, mnogo 
manj kot v preteklih letih. Sledila je še 

podelitev zahval vsem društvom za ude-
ležbo na srečanju in dobro sodelovanje 
med društvi. Za popestritev srečanja je 
poskrbel harmonikar – član gobarskega 
društva iz Ribnice. Čas je prehitro minil, 
gostitelju smo se zahvalili za povabilo in 
prijetno druženje, se poslovili od prele-
pega Zreškega Pohorja in obljubili, da se 
naslednje leto zopet srečamo. Razstava 
gob na Resniku pod Roglo je Mikološ-
kemu društvu Kostanjevka Zreče kljub 
slabi rasti gob letos nedvomno odlično 
uspela.

Predavanje o gobah – V mesecu ju-
niju smo za občane Občine Dobrepolje 
že tradicionalno organizirali predavanje 
o gobah v Modri dvorani v Jakličevem 
domu na Vidmu. Naslov letošnjega pre-
davanja je bil »Glive in njihove mikorizne 
povezave«. Predavala je članica našega 
društva Veronika Tratnik, determinator 
samostojni svetovalec. Upoštevali smo 
vsa priporočila NIJZ-ja. Smo pa na pre-

davanju pogrešali več občanov naše ob-
čine. 

Tradicionalno razstavo gob v Ho-
čevju, ki je bila predvidena v času od 18. 
do 20. septembra 2021 pod Štentovem 
kozolcem v Hočevju, smo bili primorani 
odpovedati zaradi zaostrovanja ukrepov 
Vlade RS in priporočil NIJZ-ja, zaradi 
preprečevanja in širjenja nalezljive bo-
lezni covid-19. Upamo in želimo si, da 
bomo prireditev lahko izpeljali v letu 
2022. ■
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Društvo gobarjev Štorovke Šentrumar Hočevje – 
sodelovanje na prireditvi sosednje občine  
»Vsi smo ena generacija« 
V mesecu septembru smo gobarji sodelovali na prireditvi Občine Ivančna Gorica. 

Gerta Gregorka  

Na povabilo Občine Ivančna Gorica in 
Sveta za starosti prijazno občino smo se 
v mesecu septembru 2021 udeležili nji-
hove prireditve – Vsi smo ena generacija. 
Prireditev je potekala na ploščadi pred 
občinsko stavbo. Medgeneracijsko dru-
ženje so sooblikovali številni nastopajo-
či: MePZ DU Šentvid pri Stični Sončni 
žarek, Otroška folklorna skupina Vidovo 
in Folklorna skupina Vidovo veterani, 
Ženski pevski zbor Harmonija, Kulturno 
društvo Harmonija, Vrtec Ivančna Go-
rica, Osnovna šola Stična in PŠ Višnja 
Gora, Osnovna šola Zagradec, Osnovna 
šola Ferda Vesela Šentvid pri Stični, Sre-
dnja šola Josipa Jurčiča Ivančna Gorica, 
Pevci in godci ljudskih pesmi Studenček, 
Kulturno društvo Ivančna Gorica in Ple-
sni klub Guapa. Program so povezovali 
učenke in učenci 8. c razreda Osnovne 
šole Stična. 

Med ter po prireditvi so svoje de-
javnosti na stojnici predstavila številna 

lokalna društva, druge organizacije in 
posamezniki iz Občine Ivančna Gorica. 
Člani Društva gobarjev Štorovke Šentru-
mar Hočevje smo na stojnici predstavili 
dejavnosti svojega gobarskega društva iz 
občine Dobrepolje. Kljub letošnji izred-
no slabi rasti gob nam je uspelo nabrati 
pribl. 50 primerkov gob, skupaj z lesnimi 

gobami, jih razstaviti na stojnici in de-
terminirati. Obiskovalci prireditve so si 
razstavo gob ogledali z velikim zanima-
njem, imeli številna vprašanja v zvezi z 
gobami, na katera smo z veseljem odgo-
vorili. To je naše poslanstvo in prispevek 
k ozaveščanju o varovanju in ohranjanju 
narave. ■

ŠK GROŠ vabi k vpisu!
Po pestrem poletju smo v ŠK GROŠ pripravljeni za začetek novega študijskega leta. 

Tjaša Bregar, ŠK GROŠ 
 

Dijaki, študentje, POZOR! Novo študijsko 
leto pomeni tudi ponoven vpis v študent-
ski klub. Vpis je možen v času uradnih 
ur. Te tudi letos potekajo po ustaljenem 
urniku, ki je: Grosuplje: ob ponedelj-
kih, sredah in petkih med 18. in 20. uro, 
Ivančna Gorica: ob torkih med 18. in 20. 
uro, Dobrepolje: po predhodnem dogo-
voru. Bo pa kar nekaj priložnosti za vpis 
izven urnika uradnih ur, saj pripravlja-
mo kar nekaj promocijskih stojnic izven 
klubskih prostorov. V Dobrepolju vam 
bomo za vsa vprašanja, nasvete, srečanje 
in družbo na voljo v petek, 15. oktobra 

2021, pred Jakličevim domom. O vseh 
drugih terminih in lokacijah boste ob-

veščeni na družbenih omrežjih: Facebo-
ok (GROŠ študentski klub) in Instagram 
(@sk.gros) profil ter spletne strani www.
klub-gros.si. Seveda tam najdete še mno-
go aktualnih novic in dogodkov ter po-
datke o delovanju kluba.

Jeseni prihaja druga izdaja našega 
študentskega glasila ŠODR. Glasilo je 
zasnovano kot platforma študentov klu-
ba, da drug z drugim delimo svoje izku-
šnje, znanje, vtise, dogodivščine, misli ali 
stvari, ki jih počnemo v življenju. Zato 
vse člane vabimo, da nam ga pomagate 
soustvariti z oddajo svojih člankov, krat-
kih zgodb, fotografij, poezij, revizij, raz-
mišljanj, strokovnih besedil ali s kakšnim 
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drugim delom izpod vaših rok. Rok za 
oddajo materiala je petek, 22. oktober 
2021, na elektronski naslov: glasilo@
klub-gros.com.

V septembru je v prostorih našega klu-
ba potekal čisto svež projekt. Organizira-

li smo prvo Groševo umetniško razstavo, 
pri kateri je pet mladih na ogled posta-
vilo svoja umetniška dela, ki si jih je bilo 
mogoče ogledati od 6. do 10. septembra. 
Seveda upamo, da nam v prihodnje uspe 
izpeljati še kakšen tak projekt in tako 

podpreti mlade ustvarjalce. Ustvarjalni 
smo bili tudi znotraj Groševe ekipe, ki 
je za novo študijsko leto pripravila težko 
pričakovan merch.

Groševcu ni nikoli dolgčas! ■

Muzejsko društvo Ribnica vas v soboto, 2. oktobra 2021, vabi na celodnevno ekskurzijo z naslovom:

»Od Emone do glavnega mesta slovenske države«.
Pridružite se nam, da bomo skupaj spoznavali razvoj in glavne mejnike Ljubljane in slovenske zgodovine.

Najprej bomo pobliže spoznali prvega slovenskega Evropejca Primoža Trubarja v njegovem domačem okolju, potem pa se 
bomo podali naprej proti našemu glavnemu mestu. Tam se bomo sprehodili med ostanki rimske Emone, spoznali Ljubljano 
v času Ljubljanskega kongresa, ko so pred natanko 200 leti tedaj majhno in neznano mesto obiskali vsi najpomembnejši 
evropski voditelji ter zaključili z zanimivo razstavo o današnjem glavnem mestu in Sloveniji, ki letos praznuje 30 let. 
Poskrbljeno bo tudi za kosilo na eminentni lokaciji v Tivoliju – Švicariji!

Za ceno in več informacij ter prijavo na ekskurzijo nam pišite na: muzejskodrustvoribnica@gmail.com ali na telefonsko 
številko: 051 888 619 oz. 041 764 022.

TRAJNOSTNA MOBILNOST

Slogan Evropskega tedna mobilnosti: ŽIVI ZDRAVO. POTUJ TRAJNOSTNO.
Aktivna mobilnost pomaga krepiti duševno in telesno zdravje. 

Mojca Gačnik
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Drugo Dobrepoljsko krompirjevanje  
in tekmovanje harmonikarjev
Živimo v kraju Dobrepolje, v zeleni dolini, kjer imamo dobre pogoje za pridelovanje krompirja, zato smo se odločili, da 
prikažemo pridelovanje krompirja skozi čas, pripravimo razstavo krompirjevih jedi in ob zvokih harmonik izvedemo 
drugo tekmovanje.

Marija Žnidaršič, TD Dobrepolje

Povezali smo se z različnimi društvi v 
naši občini, Občino Dobrepolje, z župa-
nom Igorjem Ahačevčičem, Čebelarskim 
društvom Dobrepolje, DPŽ Dobrepolje 
- Struge, Primožem Štefancem, PGD 
Kompolje, lokalnimi pridelovalci krom-
pirja in Ansamblom A'BUP.

Pripravili smo uspešno prireditev, na 
katero se je odzvalo veliko ljudi. Na trgu 
pred občino so bile razstavljene različne 
krompirjeve jedi za degustacijo. Pripra-
vili so jih članice in člani TD Dobrepo-
lje, DPŽ Dobrepolje- Struge in Čebelar-
skega društva Dobrepolje. Na voljo so 
bili krompir v oblicah, pečen krompir, 
krompir iz žerjavice, v krop krompir, za-
roštan krompir, krompirjev golaž, pražen 
krompir, ocvrtki iz krompirja, krompir-
jevi žganci, štruklji z različnimi nadevi, 
krompirjev kruh, ocvirkovka iz krompirja 
in še kaj …

Krompir na sto in en način je navdiho-
val ljudi pri degustaciji. Jemali so recepte 
za različne jedi. Na stojnici so krompir 
tudi kupovali. 

Tekmovanje harmonikarjev se je pre-
pletalo z zgodovino krompirja. 

NEKAJ O KROMPIRJU:
Krompir so že pred več kot 400 leti iz 
hribovskih predelov Peruja v naše kraje 
prinesli španski morjeplovci. V mitolo-
giji indijanskih plemen so prepoznali z 
odkritjem predmetov s konca 2. st. po-
slikave z motivi krompirja, ki so jih našli 
na obalah Peruja.

Uporaba krompirja v vsakodnevni 
prehrani izvira iz obdobij revščine in la-
kote. 

Jedi iz krompirja so postale del vsako-
dnevne prehrane iz več razlogov:
• ni ga težko gojiti,
• obilno rodi,

• uporaben je celo leto,
• ima ugodno ceno,
• je hranilen,
• pripravlja se preprosto, na več nači-

nov.
Krompirju so pripisovali različne last-

nosti, njegovo uživanje naj bi bilo stru-
peno. Povzročalo naj bi halucinacije, 
celo gobavost in druge sila nenavadne 
bolezni. Kar 200 let je bilo potrebnih, 
preden so se ljudje prepričali, da ne gre 
za hudičevo rastlino, ki prinaša zgolj bo-
lezen in nesrečo.

Krompir se v 17. stoletju še ni mogel 
uveljaviti kot kulturna rastlina. Vzrok je 
bil slabo znanje iz botanike. Tudi okus 
tedanjega krompirja ni bil privlačen. 
Več znanja in spoznanja o krompirju se 
je začelo v 18. stoletju. Sprva so ga go-
jili kot krmno rastlino, kasneje so teda-
nji vladarji in plemiči začeli propagirati 
krompir. 

Šele hude lakote v 70. letih 18. stoletja, 
ki so sledile vojnam, in slabe žitne letine 
so vplivale, da so kmetje začeli gojiti in 
uživati krompir. Postal je pomembno ži-
vilo kmečkega in podeželskega prebival-
stva, po letu 1850 pa najpomembnejša 
evropska poljščina.

Na Slovenskem se je krompir prvič 
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pojavil v letih 1730/1740, vendar v manj-
šem obsegu. Uporabljali so ga le za živin-
sko krmo. Uveljavljeno je bilo mnenje, 
da uživanje krompirja škodi človeške-
mu zdravju. Leta 1767 je Marija Terezija 
poslala vsem glavarstvom okrožnico o 
obveznem sajenju krompirja. Namen je 
bil preprečiti hudo lakoto.

Kljub vsemu so bile slabe žitne letine 
in huda lakota v letih 1815/1917 vzrok, 
da se je pri nas uveljavil krompir kot člo-
veška hrana. K temu je prispevala tudi 
boljša krompirjeva sorta, ki je k nam pri-
spela s hrvaškega primorja. Največ so ga 
jedli v oblicah z lupino, zabeljenega ali 
kot dodatek k stročnicam, kislemu zelju, 
repi. Krompir ima približno 2 % biološko 
polnovrednih beljakovin, 0,1 % maščob 
in približno 18,9 % ogljikovih hidratov, 
predvsem škroba.

Vsebuje kalcij, mangan, fosfor, železo, 
baker, cink in molibden. Od vitaminov 
je najbogatejši z vitaminom C (za naše 
potrebe po vitaminu C zadostuje 400 g 

krompirja) ter vitaminoma B1 in B2.
Če krompir kuhamo neolupljen, ob-

drži tretjino vitamina C, če pa ga neolu-
pljenega pečemo, obdrži ves vitamin C. 
Če kuhamo olupljen in narezan krompir, 
se ves vitamin C izgubi. 

Krompirjeva lupina vsebuje tudi fluor, 
element, ki preprečuje karies. Zato naj bi 
čim pogosteje jedli krompir z lupino. 

Z uvedbo krompirja se je močno raz-
širila tudi prašičereja. Prašiče so ljudje 
redili za samooskrbo z mesom, mastjo 
in zabelo. Valentin Vodnik je leta 1799 v 
slovenščino prevedel knjigo z naslovom 
Kuharske bukve. Spadala je med najbolj 
brano in priljubljeno literaturo. Recepti 
so povezani tudi z uporabo krompirja: 
npr. tolčena ribja juha s krompirjevimi 
klobasicami.

Krompir se je razširil predvsem na ob-
močjih, kjer je žito slabo rodilo, in je v 
hrani nadomeščal žitne jedi. 

V naših krajih je krompir doma, saj 
brez njega ni kosila. Priljubljene jedi, ki 

so jih včasih jedli, so: krompirjevka, zaro-
štan krompir, bleki in krompir, repa, ze-
lje in krompir, zmešan krompir, zelje in 
rebrca, v oblicah krompir in kislo mleko, 
krompirjevi žganci, štruklji iz krompirja.

Za konec pa zahvala vsem, ki ste omo-
gočili to prireditev. 

Hvala pokroviteljem: 
• PRIBA OKNA D.O.O.,
• R-UNIGARD D.O.O. GROSUPLJE,
• FRIZERSKI SALON ČOPEK ANDREJA 

DRAŽENOVIĆ S.P.,
• MIZARSTVO JOŽE HREN S.P.,
• ELEKTROINŠTALATERSTVO MAR-

JAN STRNAD S.P.,
• ZELENI VAL GROSUPLJE.

Hvala kmetiji Jakopič za sodelovanje 
in prodajo na stojnici.

Zahvaljujemo se vsem partnerjem, 
tekmovalcem in obiskovalcem, ki so nas 
obiskali in bili z nami. ■
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Primož Štefanc

Tekmovanje je namenjeno izključno 
igranju na diatonično harmoniko, tek-
movalci pa so tekmovali v petih staro-
stnih skupinah.

Tekmovanja se je udeležilo 16 harmo-
nikarjev in harmonikaric vseh starostnih 
skupin, žal pa v četrti skupini nismo 
imeli nobenega udeleženca. V strokovni 
ocenjevalni skupini sta bila profesorja 
harmonike Jani Lipičnik iz Glasbene šole 
Lipičnik in Peter Prohart iz Glasbene šole 
Munda. Organizator in voditelj tega tek-
movanja pa je moja malenkost, Primož 
Štefanc. 

Tekmovanje je potekalo od najmlajše 
do najstarejše starostne skupine. Moram 
poudariti, da sem zelo navdušen nad do-
mačini, kajti tekmovanja se je udeležilo 
kar pet naših domačinov, in sicer: Mia 
Žnidaršič iz Zagorice, Veronika Meserko 
iz Zdenske vasi, Patrik Erčulj z Vidma, 
Jože Ramač s Pake in Jaka Pugelj iz Ko-
lenče vasi. 

Tekmovalci so preigravali skladbe 
domačih izvajalcev (Mihelič, Slak, Fle-
re, Avsenik, Lupinc, Poljanšek), ljudske 
skladbe in skladbe tujih izvajalcev, kot so 
AC/DC, Queen, Vincenzo … Obiskovalci 
so uživali med poslušanjem skladb, sli-
šali pa smo tudi skladbe, za katere sploh 

nismo vedeli, da jih je sploh možno zai-
grati na ta inštrument. 

Nato je nastopila strokovna žirija, ki je 
popolnoma nepristransko in strokovno 
opravila svoje delo in ocenila naslednje 
zmagovalce skupin:

1. skupina: Patrik Erčulj, Videm
2. skupina: Filip Pintar, Podnart
3. skupina: Gašper Štajnar, Škofljica
4. skupina: ni zmagovalca
5. skupina: Jože Kastelic, Grosuplje

Drugo Dobrepoljsko harmonikarsko tekmovanje
Tekmovanje harmonikarjev je potekalo v soboto, 28. avgusta 2021, z začetkom ob 14. uri, na glavnem trgu na Vidmu 
pred občino, v okviru prireditve »Dobrepoljsko krompirjevanje«. 
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Kot organizatorji pa smo podelili še 
dva pokala, in sicer za najmlajšega ude-
leženca, ki ga je prejel Jaka Pugelj iz Ko-
lenče vasi, in za najstarejšega udeležen-
ca, ki ga je prijel Zlatko Mohorič iz Idrije.

Zelo sem vesel, da smo 2. Dobrepolj-
sko harmonikarsko tekmovanje izpeljali 
tako, kot se spodobi. Kot organizator sem 
vesel, da je med mladimi veliko zanima-
nje za diatonično harmoniko, in prepri-

čan sem, da ta inštrument ne bo nikoli 
utihnil. Frajtonarca po domače je samo 
naša slovenska, in tega nam ne more 
nihče vzeti. 

Hvala vsem nastopajočim in vsem, 
ki ste pomagali pri organizaciji tega do-
godka. Hvala Dejanu Puglju za vrhunsko 
ozvočenje prireditve. Zahvala gre tudi 
PGD Kompolje, ki je poskrbelo za posta-
vitev prireditvenega prostora s šotorom, 
odrom, mizami ter dobro postrežbo s 
hrano in pijačo. Hvala tudi vsem pokro-
viteljem, ki so pomagali s finančnimi do-
nacijami. 

Zahvala tudi domačemu Ansamb-
lu A'BUP, ki je po zaključku prireditve 
poskrbel, da so se ljudje še dolgo v noč 
zabavali in imeli lepo ob zvokih njihove 
glasbe.

Vidimo se zopet v letu 2022. ■

V podzemnem svetu Radenskega polja
Povezovanja med turističnimi društvi iz sosednjih občin so redka. Delovni člani Turističnega društva Dobrepolje 
pa smo ob markiranju pohodnih poti na meji med občinama navezali stike z domačini iz Čušperka in se obenem 
dogovorili tudi za ogled ponornega jamskega sveta na robu Radenskega polja s predsednikom Krajevne skupnosti 
Račna Rajkom Palčarjem in z vodnikoma Željkom Zakrajškom in Simonom Kocmanom. 

Marija Samec

V soboto, 21. avgusta 2021, se je skupi-
na 20 radovednežev z dvema vodičema 
odpravila proti Zatočnim jamam. Najprej 
smo si z vodičko Marijo Kavšek ogledali 
lično in poučno urejeno na novo odprto 
Žabjo hišo z vstopno točko na Radensko 
polje. Stoji blizu izvira Šice in zunaj se še 
vidi, da je bil to nekoč mlin, potem pa se 
je stavba uporabljala kot center obvešče-
valne službe. Zavod za turizem Grosuplje 
želi v Žabji hiši na interaktiven način 
predstaviti Krajinski park Radensko polje 
kot zavarovano območje, da bi ohranili 
naravne vrednote in biotsko pestrost.

Nato smo se peš odpravili mimo Za-
točnih jam do vhoda v Lazarjevo jamo. 
Zrinili smo se med navpičnimi kovinski-
mi palicami grabelj za lovljenje vejevja 
in drugih naplavin, ki jih nanesejo vode, 
ko ob poplavah na Radenskem polju 
odtekajo skozi jamski sistem proti Krški 
jami. Na začetku so tla dokaj ravna in po 
gladkem kamenju smo hitro napredova-
li. Kmalu smo morali prižgati baterije, da 

smo lahko nadaljevali svojo pot. Skale na 
poti so postajale vse večje, nekatere so 
bile mokre in spolzke. Vmes smo hodi-
li po zaplatah drobnega peska in mivke. 
Med peskom smo videli različno velike 

polžje hišice, na koncu poti pa smo za-
gazili v blato. Na srečo zaradi dolgotraj-
ne suše ni bilo veliko vode. Vseeno je bil 
ponekod teren spolzek, da smo se drsali 
po vlažnem blatu. Vodniki so pomagali 
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»nejamarjem«, da smo zmogli zahtev-
nejše dele poti. Med hojo smo opazovali 
zanimive kapniške tvorbe, ki so visele s 
stropa, siga pa se odlaga tudi na kapnikih 
na tleh. V večjem jezeru, do koder smo še 
prišli, smo videli žabice, ki so plavale ali 
plezale po blatnem pobočju, in še neka-
tere podzemne živali, ki jih nismo znali 
poimenovati. Pot se še nadaljuje, vendar 
smo se odločili, da smo videli in doživeli 
dovolj divjega podzemnega sveta. 

Nazaj smo iskali novih poti, da smo 
se izognili drsečim strminam, na svet-
lo pa smo se vrnili po stopnicah skozi 
jamo Viršnico. Njen slikoviti vhod je 
višje nad Radenskim poljem. Pot je bila 
naporna in ponekod nevarna. Brez vo-
dičev in dobrih baterijskih svetilk bi se v 
temnih rovih težko znašli. V jami je bila 
temperatura okoli 5 °C, ko smo se vrnili 
na površje, pa nas je oblila vročina, saj 
je bila zunanja temperatura blizu 30 °C.

Pri gostiteljih izleta Dušanu in Alenki 
Cimerman smo ob dobri malici, ki je po 
naporni poti vsem prijala, še malo pose-
deli, se spomnili nevarnih delov poti in 
bili veseli, da smo brez nesreče prehodili 
skrivnostni podzemni svet, ki ga obliku-
je voda, ki se ob poplavah pretaka skozi 

te kanale v Krško jamo in tam izvira kot 
reka Krka. 

Med zbiranjem gradiva za knjigo So 
z vilicami pisali mi je Marija Podržaj iz 
Male Račne povedala, da so v Zatočnih 
jamah kopali rov do Krške jame:

»Poleti, ko ni bilo vode, so zapornice 
pri mlinu v Račni zaprli in niso mleli. Te-
daj so hodili v Zatočne jame delat. Kopa-
li so, streljali in odvažali kamenje, da bi 
prodrli na Krko. 

V jami niso vedeli, kaj se dogaja. Zunaj 
pa je bil hud naliv, ploha. Sosed, Poštar-
jev oče, je tekel v jamo, da je moškim po-
vedal, kaj se dogaja, da so pravi čas ven 
ušli, če ne bi jih zalilo. 

Inženirji iz Ljubljane so bili zraven. S 
Krke so pa tudi kopali proti Radenskemu 
polju. Z začetkom prve vojne pa se je to 
končalo. Vode pa tudi ob poplavi niso več 
tako visoke in še hitro odtečejo. Očitno si 
je voda sama našla hitrejšo pot do Krke.«

V knjigi Dolenjski kraški svet pa spe-
leolog dr. Andrej Kranjc piše: »Tudi na 
Dolenjskem je zanimanje za jame že sta-
ro … Prvi, ki je obiskoval dolenjske jame 
in jih popisal, je bil Valvasor. … Za njim 
je po Kranjskem potoval idrijski zdravnik 
in ljubljanski profesor B. Hacquet … Ko 

se je ministrstvo na Dunaju odločilo, da 
dovoli in podpre melioracije na kraških 
poljih, ni mislilo le na Notranjsko. Tako 
kot je Putick dobil nalogo, da raziskuje 
podzemlje in pripravi in izvede meliora-
cijske načrte na Notranjskem, je dobil za 
Dolenjsko zadolžitev Jan Vladimir Hra-
sky (1857–1939), češki arhitekt, stavbe-
nik, inženir, hidrolog in balneolog, ki je 
na Kranjskem deloval od 1884 do 1911. … 
V glavnem so Hraskyjeva zasluga velika 
melioracijska dela v zaledju izvirov Krke: 
na Radenskem in Žalenskem polju, v Luč-
kem dolu in na samih izvirih. Sem sodijo 
velika podzemeljska dela v sklopu Zatoč-
ne jame – Viršnice (Hrasky, 1887), kjer so 
se lotili celo kopanja predora, ki naj bi ob-
šel sifon na koncu jame, ureditev izvirne 
Lučke jame in tamkajšnjih požiralnikov 
ter melioracije same Krške jame.«

Temačni podzemni svet je bil vseskozi 
skrivnosten in povezan s strašljivimi pri-
povedmi. Le redki so se podajali v njego-
vo raziskovanje. Tudi mi smo bili samo 
veseli, ko smo iz popolne teme zagledali 
dnevni soj in nato stopili v sončno svet-
lobo. ■

Za nami je peti pohod po poteh občinskih meja  
»Ko delajo noge in pljuča, delujejo tudi možgani«
Člani Turističnega društva Dobrepolje v sodelovanju z Občino Dobrepolje smo 4. septembra 2021 organizirali peti 
pohod po naših občinskih mejah.

Dušica Hočevar, TD Dobrepolje

Zbralo se nas je nekaj pohodnikov, ki 
vztrajno sodelujemo na pohodih po po-
teh občinskih meja.

Odpeljali smo se v Struge, kjer smo 
zaključili četrti pohod. Pot nas je vodi-
la čez Fukrov laz, mimo Vršiča (526 m), 
čez Jermenov laz po obrobju Črne doli-
ne, mimo najvišje vzpetine na pohodu 
Jermenovega hriba (688 m). Blizu Črnih 
dolin smo postavili tromejnik DOBRE-
POLJE – KOČEVJE – ŽUŽEMBERK. Po-
hod smo nadaljevali čez Mišji hrib (554 
m), mimo Polomnjenega vrha (590 m) 
in Kraljevega hriba (626 m). Pohod smo 
zaključili pri Gozdarju. Blizu Gozdarja 
smo postavili drugi tromejnik DOBRE-
POLJE – ŽUŽEMBERK – IVANČNA GO-
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Odpeljali se bomo v Struge. Pohod bomo začeli pri Gozdarju, 
kjer smo zaključili peti pohod. Pot bo potekala po poteh in 
brezpotju. 
Pohod bomo nadaljevali čez Laški vrh (632 m), mimo Ka-
men vrha (677 m), proti Tisovcu, mimo Smrekovca (743 m) 
in Ruglavca (631 m) do koče na Javhah. 
Vzemite si čas in se nam pridružite. Ta pot je izjemna pri-
ložnost za odkrivanje neznanih kotičkov naše občine. Že 
slavni Hipokrat je dejal: »Hoja je človekovo najboljše zdravi-
lo.« Vsak pohodnik bo vpisan v seznam vseh etap, ki jih bo 
opravil. Sledila bo podelitev priznanj.
Pohod bomo zaključili med 13. in 14. uro. Obvezna ustrezna 
pohodniška oprema: obutev, oblačila, pohodne palice, voda, 
malica ... TD prevzema le vodenje, udeležba je na lastno od-
govornost. Poti bodo različne, od asfalta, gozdnih poti in stez 
do brezpotja. 
Upoštevali bomo pravilo PCT ter vsa druga priporočila in 
navodila NIJZ-ja. 

Obvezne predhodne prijave 
do petka, 
15. oktobra 2021, 
na tel. št. 041 962 823 ali
e-naslov td.dobrepolje@gmail.com. 

Startnine ni, prispevek za prevoz je 2 €.

VABLJENI!

Koronadnevi so naredili svoje,
ampak mi smo dobre volje,
ker okrog nas je Dobrepolje.

RICA. Na pohodu sta nas spremljala in 
vodila vodnika iz Strug, g. Ivan Rus in 
g. Tone Križman. Obema se najlepše 
zahvaljujemo za čas, ki sta si ga vzela in 
nas popeljala po Struški dolini, da smo 

skupaj odkrivali neznane kotičke naše 
občine.

Pri Gozdarju smo prijetno poklepetali 
in se dogovorili, da se v soboto, 16. ok-
tobra 2021, dobimo na zadnjem, šestem 

pohodu po poteh občinskih meja. 
Hoja, prijetno druženje in razpolo-

ženje so nas okrepili, zato se naslednjič 
zopet vidimo.

Vabljeni.

Turistično društvo Dobrepolje

Dobrepoljski izleti k sosedom z vlakom
Vsi, ki imamo kartice JPP za brezplačen prevoz z vlakom ali 
avtobusom, izkoristimo to danost. Med drugim tudi za do-
poldanske izlete k našim sosedom. Spoznajmo jih!
Od septembra dalje TD Dobrepolje organizira vsak drugi in 
zadnji četrtek brezplačne dopoldanske izlete v kraje z žele-
zniško postajo proti Kočevju in Ljubljani. 
Drugi izlet bo 30. septembra v Ribnico. Tretji izlet bo 14. ok-
tobra, ko si bomo ogledali Kočevje.
Odhod vlaka z železniške postaje v Predstrugah je ob 8.33, 
vrnitev v Predstruge pa bo ob 12.28. 
Brez predhodne prijave se na dan izleta zberemo na posta-
ji deset minut pred odhodom vlaka. Število udeležencev ni 
določeno. Obvezne so maska, voda in dobra volja, ker pri-
hajamo iz Dobrepolja.

Izlet bo sestavljen iz naslednjih dejavnosti:
• sproščujoč sprehod v najnižji prestavi;
• počitek ob kavici, čaju (vaš strošek); 
• ogled zanimivosti;
• vrnitev.

Vabljeni, bodite zraven. 
TD Dobrepolje

TD Dobrepolje v sodelovanju z Občino Dobrepolje
 vabi na zadnji,

šesti pohod po poteh občinskih meja
»Ko delajo noge in pljuča, delajo tudi možgani«.

Dobimo se v soboto, 16. oktobra 2021, ob 7.30 pred TIC-em na Vidmu.
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TD Dobrepolje v sodelovanju z Občino 
Dobrepolje

Povabilo
Ob praznovanju Kraljevega leta smo člani TD 

Dobrepolje lani pred pisarno TIC-a na Vidmu postavili 
jaslice po motivu litografije Rojstvo, ki jo je Tone Kralj 

ustvaril leta 1930. 

Na pobudo župana želimo letos praznično vzdušje v 
decembru še obogatiti, zato

vabimo vsa društva in vaške skupnosti 
občine Dobrepolje

k pripravi jaslic, ki jih bomo v začetku 
decembra postavili na trgu na Vidmu.

Vsako društvo ali vaška skupnost lahko postavi svoje jas-
lice, po svoji zamisli. 
Postavljene bodo na prostem, zato naj ne bodo pre-
majhne. 

Prijavite se do 30. oktobra 2021 na e-naslov td.dobrepo-
lje@gmail.com ali osebno v TIC-u v času uradnih ur. Do-
datne informacije dobite na tel. št. 041 962 823.

Vabljeni k sodelovanju. Skupaj ustvarimo lepo praznično 
vzdušje!

TD Dobrepolje v sodelovanju z Občino 
Dobrepolje

 Vabilo 
vsem društvom, zavodom, skupinam in organizacijam

Spoštovani!
TD Dobrepolje pripravlja Koledar prireditev za prihodnje 
leto. Ker želimo vanj uvrstiti vse oz. čim več prireditev, ki 
se bodo izvedle na območju občine Dobrepolje v letu 2022, 
in ker menimo, da je tudi vam v interesu, da vaše priredi-
tve obišče čim več ljudi, vas vabimo k sodelovanju. Koledar 
prireditev bomo mesečno objavljali v glasilu Naš kraj, nekaj 
izvodov pa bo na voljo tudi v tiskani obliki.

Možno je, da bo prišlo do datumskega pokrivanja prireditev, 
zato bo Turistično društvo, ko bodo vsi podatki zbrani, po 
potrebi organiziralo sestanek, na katerem se bodo uredila 
morebitna datumska neskladja, zato vas prosimo, da dosle-
dno upoštevate rok oddaje – 30. oktober 2021. Vsem, ki se 
boste oglasili za sodelovanje, bo Turistično društvo posredo-
valo obrazec, v katerega boste vpisali načrtovane prireditve.

Prosimo, da čimprej potrdite sodelovanje na td.dobrepolje@
gmail.com, da vam posredujemo obrazec.
Za vse dodatne informacije smo dosegljivi na številki: 041 96 
28 23 ali po elektronski pošti. 

Za sodelovanje se vam najlepše zahvaljujemo.

Turistično društvo Dobrepolje

POHOD:
Pohod 9. oktobra 2021 se bo začel ob 8.30. Potekal bo po daljši 
(16 km) in krajši (9 km) dobrepoljski poti. Pot vodi skozi dobre-
poljske vasi in je nezahtevna. Pohodnike bodo vodili lokalni 
turistični vodniki. Ob poti si bodo pohodniki lahko ogledali 
zanimivosti in znamenitosti Dobrepoljske doline.

Prijavnina:
Pohodniki se lahko prijavijo na pohod na elektronski naslov: 
td.dobrepolje@gmial.com ali na tel. št.: 041 962 823.
Prijavnina znaša 8 EUR. Plačilo je možno na dan pohoda na 
prireditvenem prostoru (gotovina).
Vsak udeleženec prejme »DOBREPOLJSKO CULO« z malico.
Parkirišča so v središču Vidma (na avtobusni postaji, za cerkvijo 
in pri gasilskem domu).
Zdravstveno varstvo bo izvajala mobilna zdravstvena služba.

UPOŠTEVANJE PRIPOROČIL ZA PREPREČEVANJE ŠIRJENJA 
COVIDA-19:
Pohoda se udeležijo pohodniki, ki izpolnjujejo pogoj PCT. 
Izvajala se bodo aktualna higienska priporočila NIJZ-ja. Zaradi 
negotovih razmer si pridržujemo pravico do spremembe pro-
grama.
Obvezna uporaba zaščitnih mask (pri prijavi in kjer ni mogoče 
zagotoviti primerne razdalje).

VSI POHODNIKI HODIJO NA LASTNO ODGOVORNOST!

VZEMITE SI ČAS IN PRIDITE K NAM V NAŠO 
NEOKRNJENO DOLINO.

NE BO VAM ŽAL. VIDIMO SE NA VIDMU. 
VABLJENI!

12. DOBREPOLJSKI POHOD PO DOBREPOLJSKI POTI
Organizator prireditve Dobrepoljsko vandranje je Turistično društvo Dobrepolje.
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12. Dobrepoljsko

in 11. Dobrepoljski tek
VANDRANJE
Sobota, 9. oktober 2021,
pred Jakličevim domom na Vidmu (Videm 35, Videm – Dobrepolje)

8.30 POHOD PO
 DOBREPOLJSKI POTI
 za vse
 pohodnike,
 daljša (16) km
 in krajša pot (9 km)

11.00 Tek na 10 km
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11. Dobrepoljski tek (sobota, 9. oktober 2021)
V soboto, 9. oktobra, bo na Vidmu in po številnih dobrepoljskih vaseh pod okriljem 12. Dobrepoljskega vandranja 
potekal 11. Dobrepoljski tek. Ta bo tudi letos nekoliko okrnjen, saj zaradi nevarnosti širjenja koronavirusa na teku ne 
bodo sodelovali sicer do predlani vedno številčno zastopani otroci, ampak le odrasli tekači, ki se bodo pomerili na 
desetkilometrski progi. Tek smo tudi letos vključili v tekaški projekt Teki Dolenjske ter v akcijo Športne unije Slovenije, 
Slovenija v gibanju.

Bojan Novak

Enajsto leto bomo v Športnem društvu 
Dobrepolje organizirali največji tekaški 
dogodek v občini. Letos smo se kljub ne-
gotovi situaciji odločili, da teka ne odpo-
vemo, ampak le malo spremenimo in se 
prilagodimo novi situaciji.

Tako kot lani bomo izpeljali le rekre-
ativni tek na deset kilometrov, ki bo štel 
tudi kot občinsko prvenstvo naše občine. 

Veseli bomo, če se boste dejavno 

udeležili teka ali pa pozdravili tekače, ko 
bodo tekli skozi vašo vas. Tako tek kot 
pohod pod okriljem Dobrepoljskega 
vandranja sta prvenstveno namenjena 
nam, občanom naše občine. Doživimo 
torej jesenski utrip svojih vasi skozi oči 
pohodnika ali tekača.

Tudi tisti, ki ne morete ali nočete ho-
diti ali teči, lahko prispevate k uspehu 
prireditve. Tako pohodniki kot tekači 
bodo obiskali precej dobrepoljskih vasi. 
Ne skrivajmo se pred njimi. Pojdite 

ven, pozdravite jih. Prazne vasi na ude-
ležence ne naredijo dobrega vtisa. Če 
imate inštrument, bo glasba iz njega še 
dodatno sprostila pohodnike, tekačem 
pa pomagala k lažjemu premagovanju 
napora. 

Prosimo vse lastnike psov, da poskrbi-
te, da bodo ti privezani in ne bodo motili 
sprehajalcev in tekačev. 

V nadaljevanju najdete informacije o 
teku in pohodih.

ORGANIZATOR:
Glavni organizator teka je Športno društvo Dobrepolje v sodelovanju s 
Turističnim društvom Dobrepolje. Tek je vključen v tekaško akcijo Teki 
Dolenjske za pokal Vzajemne in v vseslovensko akcijo Slovenija v gibanju.

PREDPRIJAVE (zaželene): do četrtka, 7. oktobra 2021,  
na spletni strani:
https://www.protime.si/sl_si/dogodek/11-dobrepoljski-tek/.

PRIJAVE NA DAN TEKA: od 9.00 do 10.30 na prireditvenem prostoru.

INFORMACIJE: novak.bojan1@siol.net, alojz.kuplenk@siol.net; 
tel. št.: 031 536 121 (Bojan Novak) ali 041 669 227 (Alojz Kuplenk).

PROGA:
Proga je dolga 10 km in poteka delno po makadamu, delno pa po 
asfaltu. Je večinoma ravninska, primerna za vse tekače. 

OKREPČEVALNI TOČKI:
Na progi bosta dve okrepčevalni točki (Podgora, Bruhanja vas). 

PRIJAVNINA:
Prijavnina znaša 12 evrov. Plačilo je možno le na dan teka na 
prireditvenem prostoru (gotovina)!

Vsak udeleženec prejme po teku promocijsko vrečko, v kateri bo letos 
tudi malica za po teku.

Najhitrejši trije v posameznih kategorijah prejmejo medalje, najhitrejše 
tri ženske in trije moški v absolutni konkurenci pa tudi pokal.

Tek šteje tudi kot občinsko prvenstvo občine Dobrepolje (samo naši 
občani). 

RAZPIS 11. DOBREPOLJSKEGA TEKA 
za Dolenjski pokal 2021

(rekreativni tek na 10 km)



42 Naš kraj ■ september 2021••• Šport •••

Sporočamo vam, da smo, skladno z razpisom Ministrstva za zdravje,  

pooblaščeni za izvajanje hitrega antigenskega testiranja
na SARS-CoV-2 za celotno prebivalstvo in tudi zaposlene v javnem in zasebnem sektorju.

Testiranje izvajamo s certificiranimi antigenskimi testi, ki v celoti ustrezajo kriterijem in standardom, izdanim s sklepom št. 181-
173/2020/58 Ministrstva za zdravje Republike Slovenije.
Vsi testi, s katerimi izvajamo testiranje, so na seznamu EU in tako veljavni tudi pri prehodu meje s Hrvaško.
Zaradi ves čas spreminjajočih zahtev vas prosimo, da sami preverite morebitne spremembe – možnosti.
Vsem testiranim osebam v roku 15 minut po opravljenem testiranju izdamo ustrezno pisno potrdilo oz. izvid o rezultatu 
testiranja za prehod meje.
Cena samoplačniškega testa s testiranjem na naši lokaciji ZAVOD SVETE TEREZIJE je 13 EUR/osebo.
V ceni je vključeno:
• antigenski test, stroški storitve in opreme zdravstvenega osebja, rezultat, izdelava potrdila za prehod meje.
Rezultat testa je znan v 15 minutah.
Termine si lahko rezervirate na tel. št: 01 7812 300, kjer boste prejeli tudi vse dodatne informacije.

URNIK TEKMOVANJA:
9.00 do 10.30 prijava in priprava na tek
10.45 skupinsko ogrevanje
11.00 START TEKA
12.30 podelitve priznanj

KATEGORIJE (Teki Dolenjske):

MOŠKI
– do 25 let (1996 in mlajši)
– od 26 do 35 let (1995 do 1986)
– od 36 do 45 let (1985 do 1976)
– od 46 do 55 let (1975 do 1966)
– od 56 do 65 let (1965 do 1956)
– nad 65 let (1955 in starejši)

ŽENSKE
– do 25 let (1996 in mlajše)
– od 26 do 35 let (1995 do 1986)
– od 36 do 45 let (1985 do 1976)
– od 46 do 55 let (1975 do 1966)
– nad 55 let (1965 in starejše)

KATEGORIJE OBČINSKEGA PRVENSTVA OBČINE DOBREPOLJE:

– moški do 35 let (1986 in mlajši)
– moški od 36 do 50 let (1971 do 1985)
– moški nad 50 let (1970 in starejši)
– ženske do 35 let (1986 in mlajše)
– ženske nad 35 let (1985 in starejše)

MOŽNOST PARKIRANJA:
Priporočamo, da za parkiranje uporabite parkirišča pri Osnovni šoli 
Dobrepolje in se peš odpravite na startni prostor. Druga parkirišča so v 
središču Vidma (za cerkvijo, na avtobusni postaji in pri gasilskem domu). 

ZDRAVSTVENO VARSTVO:
Zdravstveno varstvo bo izvajala mobilna zdravstvena služba.

UPOŠTEVANJE PRIPOROČIL ZA PREPREČEVANJE ŠIRJENJA 
COVIDA-19:
Tekmovanja se lahko udeležijo le zdravi ljudje.
Izvajala se bodo aktualna higienska priporočila NIJZ-ja.  
V času prijav morajo tekmovalci nositi zaščitne obrazne maske.
POZOR! Za udeležbo je nujno potreben izpolnjen pogoj PCT!!!

VEČ INFORMACIJ na Facebook strani ŠD DOBREPOLJE.

VSI UDELEŽENCI TEČEJO NA LASTNO ODGOVORNOST!
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V Športnem društvu Dobrepolje z oktobrom  
začenjamo z rekreativno vadbo
Končno je pred vrati oktober, ko naj bi se spet začela redna rekreativna vadba. Med poletjem smo v ŠD Dobrepolje 
organizirano igrali odbojko na mivki in nogomet ter s tem ohranjali raven gibanja. Naše članice so negovale tudi 
nordijsko hojo, člani društva pa tudi klubski fitnes. Zdaj pa dejavnosti selimo v novo športno dvorano.

Alojz Kuplenk, predsednik ŠD Dobrepolje

Kljub negotovim časom in omejitvam, ki jih prinaša ponovno 
širjenje vztrajnega virusa covid-19, bomo v ŠD Dobrepolje s 
ponedeljkom, 4. oktobra, začeli z izvajanjem številnih rekrea-
tivnih vadb.

Treba se je zavedati, da se bomo v društvu dosledno držali 
navodil pristojnih. Zaenkrat velja, da je vadba mogoča samo ob 
spoštovanju pogoja PCT. 

V primeru, da se bodo ukrepi spreminjali, bomo člane in 
ostale radovedne obveščali preko naše FB strani. ■

VADBA PONEDELJEK TOREK SREDA ČETRTEK PETEK

STAROSTNIKI
KORENINE
(Stanka Kuplenk)

9.00 do 10.00
18.00 do 19.00 
(športna dvorana – 
mala dv.)

9.00 do 10.00
(športna dvorana – 
mala dv.)

ZDRAVA 
HRBTENICA – 
PILATES
(Janja Babič)

19.00 do 20.00 
(športna dvorana – 
mala dv.)

19.00 do 20.00 
(športna dvorana – 
mala dv.)

FIT PILATES
(Janja Babič)

20.00 do 21.00 
(športna dvorana – 
mala dv.)

PILATES
(Janja Babič)

20.00 do 21.00 
(športna dvorana – 
mala dv.)

FUNKCIONALNA 
VADBA 
(Miha Kuplenk)

20.00 do 21.00 
(športna dvorana – 
mala dv.)

MALI NOGOMET – 
člani
(Alojz Kuplenk)

19.30 do 21.00 
(športna dvorana)

ODBOJKA 
(Bojan Novak)

21.00 do 22.30 
(člani) 
(športna dvorana)

18.00 do 19.30 
(mladi) 
(športna dvorana)

BADMINTON 
(Bojan Novak)

21.00 do 22.30 
(športna dvorana)

18.00 do 19.30 
(športna dvorana)

KOŠARKA 
(Damjan Strnad)

18.00 do 19.30 
(športna dvorana)

FITNES
(Miha Kuplenk)

16.30 do 21.00 
(Jakličev dom)

16.30 do 21.00 
(Jakličev dom)

16.30 do 21.00 
(Jakličev dom)

16.30 do 21.00 
(Jakličev dom)

16.30 do 21.00 
(Jakličev dom)

Prijave so možne do zasedenosti prostih mest. Več informacij dobite pri navedenih vaditeljih ali na telefonski številki 041 669 227. 

Vabljeni, da skupaj naredimo korak v smeri boljšega zdravja in počutja!

URNIK VADBE:
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Uspešno smo gostili Dan slovenskega futsala
Nogometna zveza Slovenije vsako leto pripravi Dan slovenskega futsala, na katerem se v istem kraju zberejo vsi 
deležniki pred novo tekmovalno sezono. Letos je bil ta dan za naš klub še posebej pomemben, saj nam je bila zaupana 
organizacija. V novi dvorani smo gostili trenerje, sodnike, delegate, kontrolorje sojenja in časomerilce ter na koncu še 
pravo poslastico – tekmo za slovenski futsal superpokal.

Jure Žnidaršič

Od zgodnjih jutranjih ur do poznega ve-
čera je bilo v soboto, 28. avgusta, v naši 
dobrepoljski dvorani in pred njo pestro. 
Sodniki so že zjutraj začeli opravljanje 
praktičnih tekaških norm, nato pa v pro-
storih osnovne šole nadaljevali tudi s te-
oretično pripravo na novo sezono. 

Tudi ves trenerski zbor je že pred pol-
dnevom začel registracijo ter številna 
izobraževanja. Uvodno predavanje je 
pripadlo Daniju Kaljeviču, ki je v imenu 
kluba predstavil uspešno delovanje na-
šega kluba. Pri tem so mu pomagali naš 
trenerski zbor in nekaj fantov. Da so bila 
predavanja res na najvišji možni ravni, 
priča podatek, da sta bila med predava-

telji tudi selektorja članske in mladinske 
reprezentance Slovenije (Tomislav Hor-
vat, Mile Simeunović). 

V popoldanskem času so na prizorišče 
prišli še delegati in kontrolorji sojenja, 
kot zadnji pa še novi časomerilci, ki so 
opravili licenco za delo na tekmah pod 
okriljem Nogometne zveze Slovenije.

Člani Futsal kluba Dobrepolje smo 
ves dan skrbeli, da so izobraževanja tek-
la nemoteno, obenem pa skrbeli še za 
hrano in pijačo.

Ob koncu dneva so v novo športno 
dvorano vstopili še člani obeh najboljših 
slovenskih ekip zadnjih let, Futsal klu-
ba Dobovec in Futsal cluba Litija. Pred 
velikim številom gledalcev sta odigrali 
odlično tekmo, ki se je zaključila šele 

po podaljšanem streljanju šestmetrovk. 
Naslova zmagovalca superpokala se je 
že desetič v zgodovini veselila ekipa iz 
Litije.

S strani Nogometne zveze Slovenije 
ter stanovskih trenerske in sodniške or-
ganizacije smo bili za brezhibno orga-
nizacijo pohvaljeni, kar nam je dalo še 
večji zagon pred začetkom nove sezone. 

Zahvaljujemo se vsem, ki ste kakor 
koli pomagali pri organizaciji.

Hvala pokroviteljem in partner-
jem: Okrepčevalnici Pri Zori, Pizzeri-
ji Adam, podjetju Dana, Pekarni Spar 
(Letališka 26, Ljubljana), Nogometni 
zvezi Slovenije, Osnovni šoli Dobrepo-
lje in Občini Dobrepolje. ■
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Dva igralca Futsal kluba Dobrepolje udeleženca  
prvega zbora slovenske reprezentance
Dobro delo v klubu ne ostane skrito selektorjem slovenskih reprezentanc v futsalu. Pod vodstvom selektorjev 
reprezentanc U-21 in U-19 sta se prvega letošnjega zbora udeležila naša igralca Damjan Ilić in Nejc Albreht.

Bojan Novak

Damjan Ilić je z reprezentanti pod vod-
stvom selektorja Mileta Simeunovića v 
Spodnjem Dupleku med 17. in 19. sep-
tembrom opravil štiri treninge, teden 
kasneje pa je reprezentanca do 21 let 

odigrala prijateljski tekmi proti Slovaški 
in Franciji. 

Pod vodstvom dolgoletnega selektor-
ja članske slovenske reprezentance, An-
dreja Dobovičnika, pa je vikend pripra-
ve z reprezentanco U-19 izvedel Nejc 
Albreht. Reprezentanca se pripravlja na 

kvalifikacijske tekme za preboj na evrop-
sko prvenstvo, ki ga bo naslednje leto go-
stila Španija.

Tudi v mlajših starostnih kategorijah 
imamo nekaj fantov, ki jih čaka vpoklic v 
futsal centre in kasneje v reprezentance. 
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Članska ekipa Futsal klub Dobrepolje spektakularno 
začela sezono v 1. slovenski futsal ligi
Po rezultatsko neuspešni lanski premierni sezoni naše ekipe v najmočnejšem članskem tekmovanju smo dobili 
povabilo za igranje na najvišji ravni tudi v novi sezoni. Vabilo smo sprejeli in na prvih tekmah pokazali precej boljši 
obraz kot v lanski sezoni. Na prvih treh tekmah je ekipa po enkrat zmagala, remizirala in izgubila. Tekmovanja je začela 
tudi selekcija U-19.

Bojan Novak

V petek, 3. septembra, se je začela nova 
sezona v elitni 1. SFL. Žreb nam je v prvi 
tekmi namenil primorske nasprotnike, 
eno najboljših slovenskih ekip – KMN 
Bronx Škofije. Po uspešno opravljenih 
pripravah na sezono se naši fantje pred 
lepo napolnjeno tribuno niso ustrašili in 
zaigrali odločno. Kljub dobri igri v prvem 
polčasu so po prvem delu zaostajali z 0 : 
3. Že je kazalo, da se bo ponovil scenarij 
iz kakšne od tekem iz prejšnje sezone, ko 
smo kljub dobri igri po napakah preje-
mali zadetke in tekme izgubljali. A v od-
moru med polčasoma so fantje dvignili 
glave, v drugem polčasu zaigrali še bolj 
aktivno in hitreje ter sredi drugega pol-
časa začeli polniti nasprotnikovo mrežo. 
Kar tri zadetke je dosegel Gal Škulj, v 
zadnji minuti pa je z mojstrovino tekmo 
v našo korist preobrnil Urban Pirnat. To 
je bila prva zmaga naše članske ekipe v 
elitni prvi ligi. Veselje je bilo po preobra-
tu res prešerno.

Drugo tekmo je ekipa odigrala na go-
stovanju pri trenutno vodilni ekipi lige, 
Siliko Vrhnika. Tudi tu je imela ekipa ne-
kaj zelo dobrih obdobij v igri, a vendar 
naredila preveč napak in tekmo izgubila 
(3 : 7). Teden kasneje, v petek, 17. sep-
tembra, pa je bilo spet napeto v domači 

športni dvorani. Na tribunah se je zbra-
lo še več gledalcev kot na tekmi prvega 
kroga in po nekoliko slabšem začetku, 
ko so gostje (KMN Meteorplast Šic bar) 
povedli, se je ekipa dvignila in do 23. mi-
nute povedla s 3 : 1. Zadeli so Denis Gale, 
Žiga Andolšek in Urban Pirnat. Sledil je 
pritisk gostov, ki je tudi zaradi odličnega 
vratarja gostov obrodil sadove. Dobri dve 
minuti pred koncem so gostje izenačili in 
postavili končni rezultat 3 : 3.

Ekipa tako igra v ligi pomembno vlogo 
in se lahko spusti v boj z vsakim nasprot-
nikom. Tekma 4. kroga je bila odigrana v 
Zagorju ob Savi (ŠD Mlinše) že po oddaji 
številke v tisk. Prenose tekem in poročila 
po tekmah najdete na Facebook strani 
Futsal kluba Dobrepolje.

Vabimo vas na ogled domačih tekem. 

Vstop v dvorano je možen ob izpolnje-
vanju pogoja PCT. Cena vstopnice je 3 
EUR. Člani kluba in otroci do 18. leta 
imajo prost vstop.

Tekmovanja je začela tudi mladinska 
ekipa (U-19). V prvem krogu je gostovala 
pri enemu od favoritov za naslov prvaka, 
ekipi KMN Meteorplast Šic bar. Končni 
rezultat 1 : 6 ne kaže pravega razmerja na 
igrišču, saj je domačine ponovno reševal 
odlični vratar. Tekmo drugega kroga bo 
mladinska ekipa odigrala v nedeljo, 3.  
oktobra. Ekipa želi pod vodstvom tre-
nerja Slaviše Đorđevića mešati štrene 
pri vrhu lestvice. 

Vabljeni tudi k ogledu domačih tekem 
selekcije U-19! Vstop je prost. 

DOMAČE TEKME EKIP FUTSAL KLUBA DOBREPOLJE V PRIHODNJIH TEDNIH:

Petek, 15. 10. (20.00) – ČLANSKA EKIPA (nasprotnik KMN Oplast Kobarid)
Sobota, 16. 10. (17.00) – KADETI (U-17) (nasprotnik KMN Benedikt Sveta Trojica)
Nedelja, 17. 10. (15.00) – selekcija U-15 (nasprotnik NK Proteus Postojna)
Nedelja, 17. 10. (18.00) – MLADINCI (U-19) (nasprotnik FC Hiša daril Ptuj)

Petek, 29. 10. (20.00) – ČLANSKA EKIPA (nasprotnik Futsal klub Dobovec (večkratni 
zaporedni državni prvak in udeleženec lige prvakov!)
Sobota, 30. 10. (17.00) – KADETI (U-17) (nasprotnik KMN Meteorplast Šic bar)
Nedelja, 31. 10. (17.00) – selekcija U-15 (nasprotnik KMN Bronx Škofije)
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Ana Babič in Neža Kastelec

Čez teden je bil za otroke in animator-
je dober zgled, prav tako pa je bil ravno 
zaradi svoje sodobnosti in mladostnosti 
vsem nekako blizu. Pomembne vredno-
te, ki smo jih skušali prek njegovega živ-
ljenja letos čim bolje razumeti, so bile: 
vedoželjnost, zmernost, evharistija, do-
brosrčnost in večnost.

Oratorij je potekal od 16. do 22. avgu-
sta, združeval pa je 80 otrok in 25 anima-
torjev. Običajni oratorijski dan je potekal 
tako, da smo zjutraj začeli s petjem hi-
mne in nadaljevali z dramsko igrico, ki 
so jo uprizorili animatorji. Potem smo se 
prestavili v cerkev, kjer sta sledila skupna 
kateheza in petje. Večino katehez je imel 
diakon Rok Gregorčič, po eno pa tudi 
gospod kaplan Marinko in bivši diakon 
Anže Cunk. Po skupni katehezi je bil čas 
za delo po skupinah, kar pomeni molitev, 
branje Svetega pisma, pogovor na dolo-
čeno temo, pa tudi igre, banse in slad-
kanje. Ob pol dvanajstih smo imeli vsak 
dan malico, po njej pa raznorazne igre 
in delavnice. Animatorji smo za otroke 
pripravili oratorijske olimpijske igre, ve-
liko igro, delavnice zapestnic, hobotnic, 
kvize, plese … V sredo smo imeli pohod 
proti Vodicam. Cilj je bil kljub dolgi poti 
zlahka dosežen tudi za najmlajše udele-

žence. Sveta maša je potekala v naravi, 
po njej pa smo se posladkali tudi s pala-
činkami svojih mamic. V četrtek so nas 
obiskali številni gostje, od zdravnika do 
policistov in jamarjev. Otrokom je bila 
všeč tudi predstavitev dveh hišnih ljub-
ljenčkov – kuščarjev. V petek smo imeli 
vsakoletne vodne igre, v soboto pa hop-
cefizelj. Zaključna sveta maša je potekala 
v oratorijskem duhu in je bila v nedeljo 
na župnijskem vrtu.

Organizacija oratorija je delo, ki vklju-
čuje veliko združevanja različnih ljudi, 
veliko prošenj, veliko previdnosti in od-
govornosti. Zato smo res iskreno hvalež-
ni vsem, ki ste tako prijazno sodelovali. 
Hvala gospodu župniku, kaplanu in di-
akonu za duhovno in tehnično pomoč, 
hrano, za vse spodbude in molitev. Hva-
la staršem, ki ste nam zaupali otroke. Še 
posebna zahvala vsem staršem in starim 
staršem, ki ste letos še posebej veliko-
dušno nosili različno pecivo, sadje, pija-
čo. Hvala tudi staršem animatorjev, ki ste 
sprejeli, da so vaši otroci v tem tednu več 
v župnišču kot pa doma.

Posebna zahvala gre tudi Zavodu sv. 
Terezije, vrtcu in kmetiji Jakopič, ki so 
skrbeli, da nismo bili lačni, pekarnam 
Grosuplje, Pečjak in Blatnik za kruh 
in pekovsko pecivo, slaščičarki Beti za 
sladkarijo, Barbari Blatnik pa za slado-
led. Hvala tudi vsem, ki ste pomagali pri 

organizaciji različnih obrokov, posebna 
zahvala gre tudi Ireni Lumbar za krofe 
in Anji Mesojedec Golobič za rogljičke. 
Zares hvala vsem gostom, ki ste si vzeli 
čas in otrokom predstavili svoje delo in 
jim razširili obzorja. Za vse skupaj pa gre 
zahvala tudi našemu Bogu, ki nas vodi in 
blagoslavlja.

Organizacija oratorija ni lahko delo, 
zato prosimo vse s kakršnimi koli pri-
pombami in predlogi, da nam jih na nek 
način posredujete in nam tako pomagate 
rasti.

Zares upamo, da smo otrokom polep-
šali en teden počitnic in da smo jim na 
lep način predstavili delček naše vere.  

Oratorij 2021: Originalen.sem
Originalen.sem je letošnje oratorijsko geslo, ki je otroke spodbujalo, da bi se zavedali svoje enkratnosti, 
neponovljivosti in tega, da je vsak izmed njih poseben in vreden. Glavni lik, Carlo Acutis, je sodoben zgled tega. Rodil 
se je leta 1991 v Londonu, večino svojega življenja pa je živel v Milanu. Rad se je ukvarjal z računalništvom, ljudje pa se 
ga spominjajo predvsem zaradi njegove radosti in pa ljubezni do evharistije. Umrl je pri 15 letih zaradi levkemije. Leta 
2020 je bil razglašen za blaženega zaradi čudeža, ki je pripisan njegovi priprošnji.
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POGREBNO IN POKOPALIŠKO
DEJAVNOST TER 24 URNO
DEŽURNO SLUŽBO
V OBČINI DOBREPOLJE
VIDEM IN STRUGE
OPRAVLJA KONCESIONAR

POGREBNE STORITVE NOVAK
ROBERT NOVAK s.p.
Reber 2a
8360 ŽUŽEMBERK

S 01.01.2021 NAM JE OBČINA DOBREPOLJE PODELILA
KONCESIJO ZA OPRAVLJANJE POGREBNE, POKOPALIŠKE
IN 24 URNE DEŽURNE SLUŽBE.

ZATO SE V PRIMERU SMRTI IN VSE V VEZI S 
POKOPALIŠČEM OBRAČAJTE NA NAS, DA NE BO 
PRIHAJALO DO NESPORAZUMOV IN DVOJNIH 
STROŠKOV. ZA VSE NEJASNOSTI IN VPRAŠANJA  NAS 
LAHKO POKLIČETE.

NAŠ NAMEN JE, POMAGATI VAM V NAJTEŽJIH 
TRENUTKIH OB IZGUBI SVOJIH NAJDRAŽJIH.

NUDIMO VAM KOMPLETNO STORITEV NA ENEM MESTU.

VSE LAHKO UREDITE NA SVOJEM DOMU.

NA VOLJO SMO VAM 24 UR NA DAN.

Telefon: 07/38-88-100  ali 031/876-276

Solze žalost naj blažijo,
a spomin naj ne zbledi,
vsi, ki v večnosti živijo,
na svetu puščajo sledi.

ZAHVALA

Ob neznosno boleči, tragični in mnogo prerani izgubi 
našega ljubljenega sina in brata 

DANIJELA LOHKARJA

se iskreno zahvaljujemo članom PGD Struge, ki ste mu že na 
kraju nesreče nudili prvo pomoč in ga potem tudi pokopali, 

ter predsedniku g. Branetu Meglenu za govor ob slovesu.
Iskreno se zahvaljujemo policistki, gospe Berti Flisek,  
za razumevajoč in sočuten pristop na kraju dogodka. 
Zahvaljujemo se družinam Miklič, Ferkulj, Križman,  

Struna in Zupančič za vso pomoč, darove, pogoste obiske  
in tolažbo na domu.

Zahvaljujemo se tudi drugim sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem, ki ste nas obiskovali na domu,  

nam ustno ali pisno izrekli sožalje – še posebej se 
zahvaljujemo nadškofu msgr. Stanislavu Zoretu  

in g. dekanu Andreju Ojstrežu ter vsem, ki ste nas v teh 
težkih časih podpirali z molitvijo.

Hvala vsem, ki ste se od našega Danijela v tako velikem 
številu poslovili v mrliški vežici, darovali sveče, cvetje in 
mašne darove in ga tudi pospremili k večnemu počitku.

Zahvaljujemo se pogrebnim storitvam Novak  
za organizacijo pogreba.

Hvala g. Milanu Knepu, ki je vodil pogrebno slovesnost, 
in vsem somaševalcem: arhidiakonu g. Antonu Berčanu, 

g. župniku Marinku Bilandžiću, g. Francu Škulju,  
g. Francu Bizjaku in diakonu g. Roku Gregorčiču.

Zahvaljujemo se Slavki Novak in Faniki Francelj za molitev 
v poslovilni vežici in v cerkvi ter vsem, ki ste se molitev za 

Danijela v tako velikem številu udeleževali.
Hvala prijatelju Samu Smogavcu za vso podporo in pomoč.

Zahvaljujemo se vsem, ki ste nas podprli tudi z darovi, 
še posebej podjetju in kolektivu Akrapovič, Nadškofiji 

Ljubljana in vaščanom Kompolj.
Zahvaljujemo se učiteljem in učencem PŠ Struge za slovo v 

vežici, darovano cvetje in maše ter za ganljiv govor  
vodji šole, Mojci Pugelj.

Zahvaljujemo se tudi vsem, ki smo jih nehote  
pozabili omeniti.

Hvaležni smo vsem, ki ste našega Danijela imeli radi, mu 
v življenju kaj dobrega storili ter polepšali in obogatili 

trenutke njegovega kratkega življenja.

Naj vam Bog tisočerno povrne!

Njegovi domači

Zdaj si spočij izmučeno srce, 
zdaj si spočij zdelane roke, 
zdaj so zaprte utrujene oči, 
le moja drobna lučka še gori. 

ZAHVALA

Ob boleči izgubi našega ljubljenega moža, očeta, dedija  
in pradedka, brata in strica

ANTONA PUGLJA 
(23. 9. 1934–23. 8. 2021),

 po domače Šuštarjevega Antona iz Strug,
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem  

in znancem za izrečeno sožalje, cvetje, sveče  
in darovane svete maše. 

Iskrena zahvala Pogrebnemu zavodu Novak, gasilskemu, 
lovskemu ter upokojenskemu društvu. 

Zahvala g. župniku Marinku za lepo opravljen obred ter 
Štefki za molitev v vežici in na domu.

Hvala vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na 
njegovo zadnjo pot.

Naj vam Bog stokrat povrne.

Žalujoči: vsi njegovi
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ZAP OSLUJEMO. TAKOJ.
ZA NEDOLOČEN ČAS.

Slikaj QR kodo in oddaj  
svojo prijavo. 

Oziroma nam piši na: 
zaposlitev@mercator.si

Smo največji zaposlovalec v Sloveniji, 
zaposlujemo več kot  9.000 sodelavk 
in sodelavcev.  

Zagotavljamo vam varnost zaposlitve, saj 
zaposlujemo za nedoločen čas. 

Plačujemo dodatno kolektivno pokojninsko 
zavarovanje, nudimo pa vam tudi druge 
ugodne oblike zavarovanj. 

Ob vstopu v podjetje vam podarimo 
500 pik na vašo Pika kartico. 

Z Lumpi paketom obdarimo vse novorojenčke 
ter z darilom tudi vse prvošolčke ob vstopu  
v osnovno šolo.

Za otroke organiziramo šole smučanja, 
planinske šole in poletne tabore.

Imamo preko 100 počitniških enot v katerih 
vsako leto letuje 1.600 zaposlenih 
z družinami. 

Nudimo vam raznolike možnosti za delo v 
trgovini, od malih formatov do velikih.

Omogočamo dodatni dan dopusta staršem 
prvošolčkov in za uvajanje otroka v vrtec.

Ob koncu leta z darilom obdarimo vse 
zaposlene, najmlajši prejmejo darilo Božička.

Prepoznamo najboljše prodajalce in jih 
vzgajamo za prevzem ključnih vodstvenih 
mest v maloprodaji.
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Avtohiša Zalar d.o.o., Male Lašče 105, 1315 Velike Lašče
01 7881 999,  040 490 070, www.avtohisa-zalar.si  prodaja@avtohisa-zalar.si,  FB, Instagram, Twitter



Zakrajšek Marko s.p.
Srobotnik 4

1315 Velike Lašče

01 788 14 62t:

031 883 191g:

e: info@markozakrajsek.si

www.markozakrajsek.si

Cvetličarstvo,

pogrebne in
pokopališke

storitve

Peter Hren s.p., Gradež 14, 1311 Turjak, GSM: 031/356 668

Storitve:
l	 Brušenje stekla
l	 Fazetiranje stekla in ogledal
l		Peskanje stekla
l	 Izdelava izolacijskega termopan stekla
l	 Kaljeno steklo
l	 Tuš kabine (po meri, s tesnili)
l	 Ogledala
l	 Kopelit steklo za delavnice
l	 Izdelava taljenega stekla z vzorci (fusing tehnika)
l	 Montaža vsega navedenega
l	 Ostale steklarske storitve
l	 Intervencija 24 ur na dan

JANEZ POZNIČ s.p.

Vrvarska 3, 1310 RIBNICA
info 01 / 8360 367

Hvala za obisk – se priporočamo!

Delovni čas:

od pon. do pet.
od 9h do 19h

Sobota in
nedelja zaprto!

Info na: www.trubarjeva-domacija.si,  t: +386 1 781 03 60 

Če želite poroko pod okriljem duha prvega                          
slovenskega pisatelja Primoža Trubarja, si izberite             
za prvi korak na skupni življenjski poti Trubarjevo               
domačijo na Rašici.  

Primož Trubar:  
»[...] Bug je dva 
človeka stvaril, 
tiga moža inu to 
ženo, ...«                                                                        
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Krovstvo - strešno kleparstvo,

suhomontažna gradnja - knauf,

slikopleskarske storitve,

polaganje izolacije, barvanje opaža, ...

Matej     031 461 933

Stane     041 929 388

info@brata-tomsic.si 

www.brata-tomsic.si Prijave z življenjepisom in CV-jem sprejemamo na : info@priba-okna.si 
ali po pošti na Priba okna d.o.o., Javorškova ulica 3, 1315 Velike Lašče

Priba okna d.o.o. je zelo uspešno in rastoče podjetje, s svojo proizvodnjo 
in montažo pvc in alu stavbnega pohištva. Svojim strankam ponujamo 
celovite rešitve pri izbiri in vgradnji stavbnega pohištva. Zaradi 
povečanega obsega del potrebujemo nove sodelavce.

V podjetju Priba okna d.o.o.

ZAPOSLIMO
2 delavca za delo v proizvodnji stavbnega pohištva
2 delavca za montažo stavbnega pohištva na terenu

Pogoj:
Srednja poklicna izobrazba smer mizarstvo, varilstvo, strojništvo, 
gradbeništvo ali druge ustrezne smeri
Zaželene so ročne spretnosti in natančnost
Zaželene izkušnje pri enakih ali podobnih delih

www.pribaokna.si  /  info: 01/510-55-30







